
   RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 
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PROTOKÓŁ NR XXI/20 

Z OBRAD XXI SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 28 KWIETNIA 2020 ROKU 

 
 

               XXI sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej 

tymczasowej siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro) 

w zdalnym trybie obradowania. Obrady rozpoczęto o godz. 9
37

, a zakończono o godz. 14
08

. W posiedzeniu 

wzięło udział 20 radnych: 

1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Emil Falkowski 

6. Maria Grabowska 

7. Krzysztof Grodzki 

8. Krzysztof Grygoruk 

9. Tomasz Hryniewicki 

10. Danuta Karniewicz 

11. Iwona Kołos 

12. Eugenia Kruk 

13. Romuald Margański 

14. Mikołaj Osipiuk 

15. Piotr Ostaszewski 

16. Andrzej Roszczenko 

17. Eugeniusz Simoniuk 

18. Tomasz Sulima 

19. Piotr Wawulski 

20. Irena Zawacka-Prystupa 

Nieobecny: radny Artur Maciej Żukowski. 

(raport obecności radnych na sesji stanowi załączniki nr 1 do protokołu). 

 

             W sesji uczestniczyli również: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Sekretarz Miasta Tamara 

Korycka i Skarbnik Miasta Anna Szkoda.  

 

             Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko. 

             

1.  Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko powitał radnych i przeprosił za problemy techniczne 

wynikające stąd, że nie ze wszystkimi radnymi można było szybko się zalogować, ale już wszyscy powinni 

być zalogowani. 

Otworzył obrady XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w VIII kadencji samorządu. Powitał radnych Rady 

Miasta Bielsk Podlaski, Pana Jarosława Borowskiego Burmistrza Miasta, Panią Tamarę Korycką Sekretarz 

Miasta i obecnych pracowników Urzędu oraz wszystkich oglądających obrady.  

Poinformował, że ze względu na stan epidemii, XXI sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski będzie 

przeprowadzona w zdalnym trybie obradowania. Na sali obrad jest Przewodniczący, Burmistrz, Sekretarz, 

niezbędni pracownicy do obsługi technicznej. Radni są w swoich mieszkaniach lub innych wybranych przez 
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siebie miejscach i za pośrednictwem internetu uczestniczą w obradach sesji. Przebieg sesji jest 

transmitowany i nagrywany zgodnie z artykułem 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, a następnie 

nagrania będą udostępnione na stronie BIP i na stronie internetowej Urzędu Miasta.  

Przypomniał radnym, aby podczas wypowiedzi nie upubliczniali danych osób fizycznych bez ich zgody, 

ponieważ mogą być pociągnięci do odpowiedzialności, jeśli dane zostaną ujawnione. 

Poinformował, że sprawdzenie obecności radnych odbędzie się w dwojaki sposób. Na początku zostaną 

wyczytane kolejno z listy nazwiska i imiona radnych, a radni będą potwierdzali swoją obecność. Później 

jeszcze obecność zostanie sprawdzona za pomocą zakładki quorum.  

 

               Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko według listy wyczytywał 

nazwiska i imiona poszczególnych radnych, a wyczytywani radni potwierdzali swoją obecność.   

 

               W trakcie potwierdzania obecności przez radnych, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko poprosił osoby, które zostały wyczytane o naciśnięcie ikonki kamerki i ikonki mikrofonu. 

Poinformował, że Pan Żukowski Artur Maciej nie będzie obecny na dzisiejszej sesji. 

 

               Ze względu na problemy z połączeniem się z niektórymi radnymi, Przewodniczący Rady Miasta 

Andrzej Roszczenko ogłosił przerwę techniczną i poprosił o cierpliwość oraz o wyrozumiałość. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 9
48

 do godziny 9
57

. 

 

               Po przerwie w obradach, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady. 

Poprosił radnych, z którymi wcześniej nie udało się nawiązać połączenia o zgłoszenie się i potwierdzenie 

obecności.  

 

Ze względu na brak połączenia z radnym, kolejna przerwa w obradach trwała od godziny 10
00

 do godziny 

10
10

. 

 

               Po przerwie, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady XXI sesji Rady 

Miasta Bielsk Podlaski. Stwierdził, że uporano się z listą obecności radnych, ale jeszcze poprosi radnych  

o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  

 

Radny Piotr Wawulski zwrócił się prośbą do radnych, żeby wszyscy wyłączyli mikrofony oprócz 

Przewodniczącego, ponieważ jest chaos.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko przypomniał radnym o wyłączaniu mikrofonu  

i powstrzymaniu się od komentarzy, jeżeli nie zabierają głosu w dyskusji w czasie sesji.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że otrzymał informację od Radnego Emila Falkowskiego, że 

niestety ma problem techniczny i nie może brać udziału w obradach, więc prosi o chwilę cierpliwości. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poprosił radnych o potwierdzenie obecności za 

pomocą zakładki quorum.  

Stwierdził, że są problemy związane z obsługą tabletów i ogłosił przerwę techniczną. 

 

Przerwa trwała od godziny 10
12

 do godziny 10
21

. 

 

                  Po przerwie, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady XXI sesji 

Rady Miasta. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności. Stwierdził, że nie ma jeszcze potwierdzenia przez 

Panią Danutę Karniewicz. Poinformował, że Pan Emil Falkowski poprosił o głos. 

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że chciałby teraz przerwać te obrady i przesunąć za 15, czy 20 minut na 

normalnej sali obrad, tak jak miało to miejsce do tej pory. Według procedury przesłanej przez Pana 

Przewodniczącego, radni będą uczestniczyć w obradach zdalnie ze swoich miejsc zamieszkania. W związku 

z tym wszyscy radni są na terenie miasta i potrzeba 20, maksymalnie 30 minut na to, żeby mogli dojechać do 

takiego punktu. 
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił uwagę na kwestię przygotowania sali obrad. 

 

Radny Emil Falkowski zwrócił uwagę, że warunki organizacyjne niezbędne do prawidłowego 

przeprowadzenia sesji zapewnia Burmistrz. W lokalu, w którym obraduje Rada, w szczególności należy 

zapewnić miejsca dla radnych, a także wydzielone miejsca publiczności.  

Stwierdził, że nie rozumie tego, że nie ma miejsca dla radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że obecnie jest stan epidemii i trzeba 

spełniać warunki związane z ograniczeniami.  

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że Pan Przewodniczący nie odpowiedział, który artykuł mówi o tym,  

w jaki sposób prowadzić sesję w stanie epidemii. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że dziękuje Panu Radnemu za radę, ale  

w tej chwili nie można spełnić tych żądań w ciągu czasu określonego przez Pana Radnego.  

Poinformował, że jest już połączenie z Panią Danutą Karniewicz. W związku z tym stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych. Nieobecny jest Pan Artur Maciej Żukowski, który wcześniej zgłosił swoją 

nieobecność.  

Stwierdził, że był to punkt 1 dzisiejszej sesji.  

 

2.  Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 2 dotyczy ustalenia porządku 

obrad. Proponowany porządek obrad został dostarczony wszystkim radnym drogą elektroniczną wraz z 

materiałami na sesję (zawiadomienie o terminie XXI sesji Rady Miasta wraz z proponowanym porządkiem 

obrad stanowi załącznik nr 2 i 2A do protokołu). Dodał, że wpłynął wniosek Pana Burmistrza Miasta o 

wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad dzisiejszej sesji. Ten wniosek został przekazany 

wczoraj. Treść wniosku Pana Burmistrza skierowanego do Rady Miasta Bielsk Podlaski jest następująca – 

„Zwracam się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, 

zaplanowanej na dzień 28 kwietnia 2020 roku, punktu Nr 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 oraz o nadanie następnym 

punktom porządku obrad odpowiednio kolejnych numerów” (wniosek Burmistrza Miasta do porządku obrad 

XXI sesji Rady Miasta wraz z wnioskiem o podjęcie uchwały i projektem uchwały stanowi załącznik nr 3 

do protokołu). 

Otworzył dyskusję w sprawie porządku obrad. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Emil Falkowski poinformował, że nie uzyskał odpowiedzi na pytanie, które zadał Panu 

Przewodniczącemu. 

Zwrócił uwagę, że podczas sesji radny ma prawo do składania wniosków. W Rozdziale 13 Statutu jest zapis, 

że radny może składać wnioski i wnioski mogą być zgłaszane do Rady i Burmistrza w formie pisemnej.  

Poinformował, że chciałby złożyć wniosek. Natomiast, jak może teraz złożyć wniosek w formie pisemnej? 

Najprawdopodobniej za chwilę napisze ten wniosek, zaniesie do Urzędu i wrzuci do urny, a następnie trzeba 

poczekać dwa dni na to, żeby minęła kwarantanna i dopiero sesja zostanie wznowiona.  

Zwrócił uwagę na to, w jaki sposób ma przedstawić wniosek dla Pana Przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poprosił, aby ten wniosek Pan Radny przedstawił 

ustnie. 

 

Radny Emil Falkowski zwrócił uwagę na to, czy radni mają łamać prawo, skoro jest zapis mówiący 

literalnie, że wnioski pisze się, a nie składa ustnie.  

Dodał, że Pan Przewodniczący odrzucał ustne interpelacje radnych i prosił, żeby radni składali je pisemnie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem – jaki to jest wniosek, czy to 

wniosek formalny? 
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Radny Emil Falkowski poinformował, że jest to wniosek formalny, aby sesja została teraz przerwana  

i wznowiona na sali obrad zgodnie ze Statutem Miasta. W § 47 w Rozdziale 5 jest zapis – „Rada obraduje 

na sesjach zwyczajnych i zwoływanych na wniosek” oraz zapis – „Sesja Rady może składać się z jednego lub 

kilku posiedzeń”.  

Stwierdził, że w tym przypadku sesja może składać się z kilku posiedzeń. Pierwsze było otwarcie online,  

a dalej można obradować na żywo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że za chwilę Pani Sekretarz odpowie 

Panu Radnemu. Natomiast jeszcze Radny Piotr Wawulski chce zabrać głos.  

 

Radny Piotr Wawulski stwierdził, że proponuje zarządzić 10-minutową przerwę, przygotować stanowisko 

dla Pana Radnego Emila Falkowskiego i dalej będą trwały obrady. 

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że przychyla się do tego i za chwilę będzie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił uwagę, że to jest propozycja Pana Radnego 

Piotra Wawulskiego i prosiłby potraktować to, jako propozycję.  

   

Sekretarz Miasta Tamara Korycka poinformowała, że podstawą do przeprowadzenia obrad sesji w trybie 

zdalnym jest ustawa z 2 marca 2020 roku, artykuł 15zzx, który mówi o tym, że taki tryb jest dopuszczalny. 

Organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego mogą zwoływać sesje i obradować w trybie 

zdalnym. Pan Przewodniczący zgodnie z ustawą, zarządził przeprowadzenie sesji w trybie zdalnym i taka 

sesja została przygotowana.  

Dodała, że są problemy techniczne z aplikacją, ale były również problemy z logowaniem się niektórych 

radnych do swoich aplikacji i w związku z tym to się przedłużyło.  

Wyjaśniła, że wniosek formalny Pana Emila Falkowskiego może być złożony ustnie i może być 

przegłosowany. Natomiast, jeśli chodzi o apel Pana Radnego, żeby radni zebrali się w tej sali, w której 

zawsze były obrady, to chciałaby powiedzieć, że niestety ta sala nie odpowiada wymaganiom. Radny nie 

może przyjechać i obradować w trybie tradycyjnym. Sesja została zarządzona przez Przewodniczącego Rady 

do przeprowadzenia w trybie zdalnym i nie ma tutaj warunków, aby sesja mogła odbyć się w trybie 

tradycyjnym. 

 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że również przyjedzie, gdyby okazało się, że dla Pana Emila Falkowskiego 

jest przygotowane stanowisko.  

Poinformowała, że w tej chwili udało się jej połączyć, ale co kilka minut musi odświeżać ekran. Nie wie jak 

będzie dalej, ponieważ cały czas jest z tym kłopot. Jeżeli będą takie problemy techniczne, to też chce 

przyjechać. Przyjedzie z maseczką, usiądzie w odległości 2 metrów, bo niemożliwością jest, żeby 

wydzwaniać do informatyków, albo dzwonić do radnych i prosić o wsparcie.  

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że też jest za tym, żeby przyjechać na sesję z maseczką. 

W Hajnówce udało się w sali gimnastycznej zorganizować sesję, w odległości 2 metrów, w maseczkach. 

Zwróciła uwagę, że są dwie sale gimnastyczne w Szkole Nr 3 i w Szkole Nr 5. Należałoby pokusić się o to, 

żeby obrady były naoczne, w maseczkach, z zasadami obowiązującymi w kraju.  

Dodała, że takie jest jej zdanie na ten temat. Nie można tak prowadzić sesji, ponieważ na okrągło obrady są 

przerywane. 

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że taką sesję można zebrać na sali gimnastycznej, gdzie odstęp między 

radnymi będzie, co najmniej 2 metry, będą przestrzegane wszystkie zasady i będzie można obradować 

normalnie. To jest jedna sprawa, którą trzeba wyjaśnić.  

Poinformował, że druga sprawa dotyczy Komisji Rady Miasta. Komisje Rady Miasta odbyły się w formie 

korespondencyjnej, natomiast nigdzie tego nie ma. Było powiedziane, że mogą odbywać się w sposób 

online. Wszystkie paragrafy mówią o tym, że to ma być uczestniczenie w Komisji. W Rozdziale 3 Statutu 

dotyczącym Komisji Rady jest zapis – „Komisje obradują na posiedzeniach, dla których ważność 

podejmowania przez nich spraw, o których mowa w § 28, powinna uczestniczyć, co najmniej połowa składu 

Komisji”. Radni nie uczestniczyli nawet online w takiej Komisji, a tylko korespondencyjnie wysłali swoje 

opinie. Radni nie mogli fizycznie uczestniczyć. Jest możliwość przeprowadzenia posiedzenia na przykład 
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online, czy w inny sposób, ale najpierw Komisja powinna podjąć taką decyzję. O tym mówi punkt 3 - 

„Szczegółowe zasady działania, w tym zwłaszcza odbywanie posiedzeń, obradowania oraz powoływania 

podkomisji i zespołów ustalają Komisje we własnym zakresie”. Taka decyzja nie została podjęta, że Komisja 

będzie w ten sposób obradowała. Ponadto w § 28 jest zapis – „Komisja na posiedzeniu może”. Tutaj znowu 

jest zapis „posiedzeniu”, a nie ma mowy o korespondencyjnym. Cały czas krzyczy się, że wybory 

korespondencyjne to nie. Osobiście też jest za tym, żeby ich może nie było korespondencyjnie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił uwagę, że teraz nie jest omawiana sprawa 

wyborów. Przywołał Radnego do rzeczy. 

 

Radny Emil Falkowski zwrócił się do Pana Przewodniczącego, aby nie przeszkadzał. Za chwilę będzie 

można ustosunkować się do tych wszystkich spraw.  

Poinformował, że w § 29 jest zapis, że Komisje pracują na posiedzenia Komisji zwoływanych przez 

Przewodniczącego Komisji, zgodnie z planem pracy Komisji i w miarę ich potrzeb. Natomiast takiego 

zgłoszenia nie było od Przewodniczącego Komisji. Było tylko pismo od Pana Przewodniczącego Rady 

Miasta, gdzie trzeba było ustosunkować się do tych danych, o które zapytał Pan Przewodniczący odnośnie 

obrad sesji Rady Miasta i zamieszczonych materiałów. To powinien zrobić Przewodniczący Komisji.  

Poinformował, że swoje opinie odesłał do Piotra Wawulskiego, który stwierdził, że jednak nie do niego 

powinno się odpisywać, lecz do Biura Rady.  

Zwrócił uwagę, że w materiałach sesyjnych później jest „Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady 

Miasta” i można przeczytać, że członkowie Komisji zapoznali się z przedmiotową sprawą i przyjęli do 

wiadomości.  

Stwierdził, że w związku z tym ma pytanie - czy te Komisje były, czy ich nie było? Jeżeli były 

korespondencyjnie, to na jakiej podstawie, z jakiego artykułu?  

Zwrócił uwagę, że jeszcze w § 29 ust. 2 jest zapis, że opinie i wnioski, oświadczenia Komisji są składane 

zwykłą większością głosów w obecności, co najmniej połowy składu Komisji.  

Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Miasta proponował, żeby Komisje też odbyły się online. To byłoby 

zgodne z prawem. Natomiast w tym momencie jest to niezrozumiałe i w ogóle to nie pasuje.  

Dodał, że chciałby, żeby to zostało odnotowane i udzielono na to odpowiedzi. 

Poinformował, że odnośnie ostatniej sesji Rady Miasta, która odbyła się online było bardzo głośno na 

internecie i nawet pod postami Wiceprzewodniczącego Pana Tomasza Sulimy na Facebooku były wpisy. 

Sesja Rady Miasta, Komisje są miejscami, gdzie należy pewne rzeczy wyjaśniać. Chciałby wyjaśnić 

sytuację, która miała miejsce na poprzedniej sesji. W obradach sesji uczestniczył Pan Przewodniczący 

Andrzej Roszczenko, a Pan Tomasz Sulima Wiceprzewodniczący na początku sesji Rady Miasta stwierdził  

i to jest na nagraniu z sesji. Poprosił od odsłuchanie. 

 

Radny Emil Falkowski odtworzył fragment nagrania z ostatniej sesji Rady Miasta z wypowiedzią 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Tomasza Sulimy.  

 

                 Następnie Radny Emil Falkowski zwrócił uwagę, że Pan Tomasz powiedział, że Pan 

Przewodniczący upoważnił Pana Tomasza do prowadzenia sesji podczas nieobecności Pana 

Przewodniczącego. Natomiast Pan Przewodniczący uczestniczył w sesji i nie prowadził tych obrad, lecz 

obrady prowadził Pan Tomasz.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił uwagę, że Pan Radny ingeruje w sprawy 

prywatne. 

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że nie prywatne, lecz tylko sesji Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że teraz jest punkt dotyczący ustalenia 

porządku obrad. Natomiast o tych sprawach prosiłby rozmawiać w punkcie „Sprawy różne”, jeśli Pan Radny 

chce o tym rozmawiać.  

 

Radny Emil Falkowski zwrócił uwagę na zapis, że do obowiązków Przewodniczącego, a w przypadku jego 

nieobecności, upoważnionego przez niego Wiceprzewodniczącego należy w szczególności przewodniczenie 

obradom sesji.  

Poinformował, że chciałby uzyskać w tej sprawie odpowiedź. 



6 

 

Protokół Nr XXI/20 z obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 28 kwietnia 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że nie udzieli odpowiedzi publicznie.  

Jeśli Pan Radny ma takie życzenie i chce uzyskać odpowiedź, to może do niego przedzwonić i wtedy 

wyjaśni Panu Radnemu, dlaczego nie mógł prowadzić poprzedniej sesji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że przed miesiącem miał przyjemność 

prowadzenia XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. Uważa, że sesję udało się przeprowadzić bez większych 

zakłóceń, podobnie też w sposób korespondencyjny opinie Komisji Rady Miasta. Jest tu pytanie do Radnego 

Emila Falkowskiego – co się zmieniło po tym miesiącu? Pytanie też do techników – jakie nowe problemy 

dzisiaj nastały w aplikacjach i programach, że nie potrafi się dzisiaj tej sesji przeprowadzić? Osobiście 

uważa, że nic się nie zmieniło. Z jego perspektywy wygląda to tak samo i ma nadzieję, że sesję można 

przeprowadzić w podobny sposób jak przed miesiącem. 

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka poinformowała, że postara się odpowiedzieć na wątpliwości Pana 

Radnego Emila Falkowskiego. Jeśli chodzi o prowadzenie obrad przez Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

w sesji marcowej, to tak jak powiedział Wiceprzewodniczący, na tamtej sesji był on upoważniony do 

prowadzenia sesji w takim trybie. Pan Przewodniczący Andrzej Roszczenko nie był obecny na sali. 

Transmisja z obrad sesji obywała się tak jak zwykle z tej sali i sesję prowadził Wiceprzewodniczący,  

czyli przewodniczącym obrad był upoważniony Pan Radny Tomasz Sulima. Pan Przewodniczący Andrzej 

Roszczenko nie był na sali obrad i dlatego mógł upoważnić swojego Wiceprzewodniczącego. 

Wyjaśniła, że cytowane przez Pana Radnego Emila Falkowskiego zapisy Statutu dotyczą sesji prowadzonej 

w normalnym trybie, kiedy nie było stanu epidemii. Natomiast teraz podstawą prawną do przeprowadzenia 

sesji w obecny sposób jest art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 i innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Ustęp 1 brzmi następująco – „W okresie obowiązywania stanu 

zagrożenia epidemicznego, albo stanu epidemii organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego (…) 

mogą zwoływać i odbywać obrady, sesje, posiedzenia, a także podejmować rozstrzygnięcia, w tym uchwały  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, lub korespondencyjnie’. Tutaj chce podkreślić 

ten zapis – „lub korespondencyjnie”. To jest również zdalny tryb obradowania. Treść ustępu 2 jest 

następująca – „Obradowanie w zdalnym trybie zarządza osoba uprawniona do przewodniczenia danemu 

organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego”. To wykonał Pan Przewodniczący Rady 

Andrzej Roszczenko na podstawie tego zapisu, podając taką informację dużo wcześniej, czyli 16 kwietnia, 

że zarządza takie obrady. Poza tym ustęp 3 stanowi: „Przepisy ust. 1 i 2”, czyli zdalny sposób za pomocą 

urządzeń elektronicznych lub korespondencyjnie oraz zarządzenie przez osobę uprawnioną do tego, a więc 

przez Pana Przewodniczącego - „stosuje się odpowiednio do kolegialnych organów wewnętrznych takich jak 

Komisje”. W związku z tym Komisje były przeprowadzone trybem korespondencyjnym. To wszystko jest 

dopuszczalne i wszystko ma podstawę prawną. Pan Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zarządził obrady oraz taki sposób przeprowadzenia Komisji i miał do tego podstawę prawną.  

Poinformowała, że odnośnie kolejnej poruszonej kwestii dotyczącej przeprowadzenia obrad na przykład na 

sali gimnastycznej, chce wyjaśnić, że z obrad Rady powinna być transmisja. Jeżeli przeprowadzi się obrady 

na sali gimnastycznej szkoły, to niestety nie spełni się tego warunku transmisji obrad sesji. 

 

Radny Emil Falkowski (Ad Vocem) podziękował Pani Tamarze Koryckiej za odpowiedź, która 

satysfakcjonuje go już w kilku rzeczach.  

Stwierdził, że ma jeszcze pytanie odnośnie ostatniej sesji - czy w tej sesji uczestniczył Pan Andrzej 

Roszczenko, ponieważ tam było dokładnie powiedziane, że „podczas jego nieobecności będzie prowadził”. 

Można przecież prowadzić sesję zdalnie z tego miejsca, w którym Pan Przewodniczący przebywał w danym 

momencie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wyjaśnił, że to są osobiste sprawy, które 

spowodowały, że nie mógł prowadzić sesji. Jeszcze raz chce powiedzieć, że jeśli Pana Radnego tak bardzo to 

interesuje, to odpowie Panu Radnemu indywidualnie. Nie będzie o tych sprawach mówił na forum 

publicznym.  

Zwrócił się z pytaniem - czy Pana Radnego to satysfakcjonuje? Jeśli nie, to nie widzi innego rozwiązania. 
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Protokół Nr XXI/20 z obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 28 kwietnia 2020 r. 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka zwróciła uwagę, że Pan Radny Emil Falkowski podkreśla, że Pan 

Przewodniczący Rady Andrzej Roszczenko mógł prowadzić obrady na przykład ze swojego miejsca 

zamieszkania. Niestety, tak nie mogło być, ponieważ niespełniony byłby wymóg transmisji obrad.  

Podkreśliła, że transmisja odbywa się ze stałego miejsca, w którym prowadzone są obrady.  

Pan Przewodniczący nie mógł prowadzić obrad ze swojego miejsca zamieszkania, ponieważ nie byłoby 

transmisji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że obecnie jest realizowany punkt 2 – 

„Ustalenie porządku obrad”. Poinformował, że jeszcze o głos ad vocem poprosił Pan Radny Piotr Wawulski. 

 

Radny Piotr Wawulski (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że Radny Emil miesiąc temu twierdził, że jest to fajna 

forma prowadzenia sesji i chciałby, żeby tak wyglądały wszystkie sesje. Nie wiadomo, co się zmieniło przez 

miesiąc, że już Radny nie chce i chce jechać do Domu Kultury.   

Poinformował, że w związku z tym, że fizycznie nie prowadzi żadnej Komisji to swój dodatek, który 

trzymuje za prowadzenie Komisji przeznacza na cele charytatywne. 

   

Radny Emil Falkowski (Ad Vocem) poinformował, że odnośnie poprzedniej sesji powiedział to 

sarkastycznie i zadał pytanie - czy będzie mógł w przyszłości uczestniczyć też w sesji online w marcu na 

przykład 2022 roku, czy w lipcu tego roku. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że obecnie jest punkt 2 porządku 

obrad, czyli ustalenie porządku obrad.  

 

Radna Iwona Kołos podziękowała Pani Sekretarz za wyjaśnienia dotyczące Komisji.  

Dodała, że osobiście nad tą sprawą zastanawiała się. Pani Sekretarz teraz to wyjaśniła i w tej chwili nie ma tu 

żadnych wątpliwości. 

Poinformowała, że zastanawiała się również nad tym słowem – „nieobecnością”. Jeżeli to jest sprecyzowane 

w ten sposób, że nieobecnością na tej sali, gdzie jest to zdalne, ta transmisja zdalna, to radni mieli prawo nad 

tym się zastanawiać. Pan Przewodniczący na pewno miał bardzo ważne przyczyny, że nie mógł prowadzić 

tej sesji. 

Stwierdziła, że to rozumie i szanuje, ale może trzeba było radnym to wyjaśnić i wówczas nie wzbudzałoby to 

tyle emocji i niepotrzebnej dyskusji nawet na forum.  

Zwróciła uwagę, że słowo – „nieobecność” nie jest wytłumaczalne bardzo wąsko i okazuje się, że szeroko - 

nieobecność tylko na sali. Dodała, że nad tym też się zastanowią i sprawdzą.  

Podziękowała Panu Przewodniczącemu za wyjaśnienia. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zwrócił się do radnych z prośbą o odrobinę empatii 

dla innych ludzi. 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że teraz jest punkt – „Ustalenie porządku obrad”. 

Poinformował, że zaproponował wprowadzenie jednego nowego punktu dotyczącego zwolnień dla 

podmiotów gospodarczych prowadzących działalność w Bielsku Podlaskim, które ucierpiały z powodu 

istniejącej w naszym kraju pandemii koronawirusa. Ten materiał nie był przedmiotem korespondencyjnej 

dyskusji radnych, jeśli chodzi o Komisje i chciałby to wyjaśnić.  

Zwrócił uwagę, że sytuacja cały czas zmienia się dynamicznie. Rząd pracuje nad kolejnymi wersjami Tarczy 

Antykryzysowej, również Urząd Marszałkowski przygotował swoje rozwiązania. Chodziło o to, żeby nie 

powielać tego, co już inni obiecują, a tylko dać coś innego. W związku z tym dopiero teraz ten materiał trafia 

do radnych.  

Zwrócił uwagę, że od ponad 30 minut trwa dyskusja nad porządkiem obrad. Nie ma żadnych zakłóceń  

w sesji, więc nie widzi podstaw, żeby teraz ją przerywać i wznawiać ponownie za pewien czas. 

  

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję. Poinformował, że w pierwszej kolejności będzie głosowany wniosek Pana 

Burmistrza. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  
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Protokół Nr XXI/20 z obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 28 kwietnia 2020 r. 

               Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że jest 20 radnych,  

co stanowi quorum, nieobecny jest jeden radny. Poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta  

o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, zaplanowanej na dzień 

28 kwietnia 2020 r. punktu nr 12 - "Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19". 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 
                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

                  
                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, 

zaplanowanej na dzień 28 kwietnia 2020 r. punktu nr 12 – „Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19”. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad 

z uwzględnieniem przyjętego wniosku. 
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 
 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła porządek obrad XXI sesji.  

 

                 Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko odczytał przyjęty porządek obrad.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie Protokołu Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 31 marca 2020 r.    

4. Sprawozdanie z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2019 r.  

5. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2019. 

7. Informacja o stanie realizacji wskaźników za lata 2018-2019 przyjętych harmonogramem w Strategii 

Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski.   

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla placówek wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta 

Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Bielsk Podlaski na lata 

2020-2023. 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji.  

 
 

3.  Przyjęcie Protokołu Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 31 marca 2020 r. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 3 dotyczy przyjęcia Protokołu 

Nr XX/20 z XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 31 marca 2020 roku. Dodał, że protokół został 

dostarczony wszystkim radnym drogą elektroniczną i był do wglądu w Biurze Rady.  

Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych uwag lub wniosków. Otworzył dyskusję.   

 
               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  

 

               Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że jest obecnych  

20 radnych. Poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr XX/20 z obrad XX sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 31 marca 2020 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Krzysztof 

Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, 

Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Emil Falkowski, Krzysztof Grodzki, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                    Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania. 
 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 16, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 4, przyjęła Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 31 marca 2020 

roku.   
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Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, w wersji papierowej 

stanowią załączniki od nr 4A do nr 4J do protokołu. 

 

4.  Sprawozdanie z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 4 dotyczy Sprawozdania  

z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2019 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 

do protokołu). Dodał, że sprawozdanie zostało dostarczone wszystkim radnym. Komisje procedowały 

zdalnie i radni mieli możliwość nadesłania swoich uwag oraz wniosków drogą elektroniczną. Komisja 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 

Społecznościami Lokalnymi - Członkowie Komisji zapoznali się z przedmiotowym sprawozdaniem  

i przyjęli je do wiadomości. Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 

Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego – Członkowie Komisji zapoznali się  

z przedmiotowym sprawozdaniem i przyjęli je do wiadomości. Komisji Finansów i Budżetu Miasta – 

członkowie Komisji zapoznali się z przedmiotowym sprawozdaniem i przyjęli je do wiadomości 

(zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4A do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że czytając informację dotyczącą Bielskiego Muzeum ocenia ją, że 

jest to informacja dość słaba, bardzo monotematyczna, ponieważ około 2/3 dotyczy tylko i wyłącznie 

„Ręcznika”.  

Poinformował, że w poprzedniej kadencji radni zgłaszali się do Pani Kierownik Muzeum z pomysłami na 

uatrakcyjnienie oferty. Między innymi był pomysł na zagospodarowanie obelisku pamięci nadania 

Honorowego Obywatelstwa Miasta Bielska Podlaskiego dla Marszałka Józefa Piłsudskiego w 1933 roku. 

Były zapewnienia, że po remoncie ratusza te rzeczy będą brane pod uwagę. Jednak do tej pory nic z tych 

rzeczy nie wzięto pod uwagę. W związku z tym w dniu dzisiejszym również wystosuje zapytanie do Pani 

Kierownik dotyczące między innymi tego obelisku i form dalszej pracy naszego Muzeum. 

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poinformował, że Rada zapoznała się z przedstawioną informacją  

o działalności merytorycznej Muzeum w Bielsku Podlaskim i z uwagą zgłoszoną przez Pana Radnego 

Tomasza Hryniewickiego.  

 

                Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku 

Podlaskim za 2019 r. 

 

5.  Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 5 dotyczy Informacji  

z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r. (informacja stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). Dodał, że informacja została przedstawiona wszystkim radnym. Komisje 

procedowały zdalnie i radni mieli możliwość zgłoszenia swoich uwag oraz wniosków drogą elektroniczną. 

Wszystkie Komisje zapoznały się z przedstawioną informacją i przyjęły ją do wiadomości (zestawienie 

opinii Komisji stanowi załącznik nr 4B do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

              
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że chce zwrócić uwagę na jedną rzecz. Wiadomo, że gmina ponosi koszty 

utrzymania osób w DPS. W roku 2019 to było aż 1160 tysięcy złotych. W roku 2020 środki zaplanowane 

wynoszą 1422 tysiące złotych. Okazuje się, że jest 36 osób, za które ponosi się opłaty prawie 1,5 miliona 

złotych. Tylko za dwie osoby, synowie tych podopiecznych opłacili i dało to wpływ około 8 tysięcy złotych.  
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Poinformowała, że Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka zwrócił uwagę na jedną sytuację, że społeczeństwo się 

starzeje. Emerytury i renty nie są tak wysokie, czyli gminy będą ponosiły coraz wyższe koszty utrzymania 

osób w DPS.  

Poinformowała, że jeden z radnych w poprzedniej kadencji mówił o tym, że szkoda, że nie ma na terenie 

naszego miasta DPS.  

Zwróciła uwagę, że powstaje dzienny dom opieki nad osobami starszymi w Parafii u księdza Karolaka.  

To będzie drobna alternatywa, ale to nie jest DPS. Osoby będą wymagały coraz większego wsparcia, 

ponieważ społeczeństwo nie odmładza się, lecz niestety starzeje. Rynek pracy jest taki, że będzie coraz 

więcej osób starszych w naszym małym miasteczku, ludzie młodzi wyjeżdżają i taka tendencja jest cały czas.  

Poinformowała, że poprzednio dyskutowano o tym, czy jest możliwe stworzenie DPS. To oczywiście 

musiałoby być w połączeniu z Powiatem, chociaż Powiat ma swój DPS w Brańsku. Skoro w tak wielu  

DPS-ach są mieszkańcy miasta, to jednak zapotrzebowanie rośnie. Ta kwota będzie rosła i Miasto będzie 

obciążone coraz wyższymi kwotami na utrzymanie w DPS osób starszych, schorowanych i nie tylko.  

Oprócz tego jest dzienny dom pobytu Środowiskowy Dom Samopomocy, który pomaga osobom 

niepełnosprawnym. Są to osoby posiadające wsparcie rodziny, lub nie i nad tym też trzeba będzie się 

zastanowić. Może to jest sposób na przyszłą dużą inwestycję, która wspomogłaby działanie MOPS. To jest 

taka sugestia. 

Poinformowała, że w poprzedniej kadencji i teraz zastanawiała się nad tym, że kwoty bardzo rosną. W tym 

roku to jest 1422 tysiące złotych i Pan Dyrektor MOPS zauważył, że nie wiadomo, czy te środki będą 

wystarczające na pokrycie opłat za wszystkich mieszkańców będących w DPS. 

      

Radny Krzysztof Grygoruk stwierdził, że zaciekawiła go kwota 1000 złotych przewidziana na 

przeciwdziałanie przemocy w rodzinie.  

Zwrócił się z pytaniem - skąd taka mała kwota, czy nie ma zainteresowania, czy nie ma chętnych do tej 

pomocy, zwłaszcza, że „Niebieskie Karty” mają tendencję wzrostową. 

  

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że w dalszej kolejności o głos prosi 

Pani Radna Danuta Karniewicz. 

 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że znowu są problemy techniczne. 

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że też nie może wyłączyć mikrofonu i kamery. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczczenko poinformował, że nie ma połączenia z Panią Danutą 

Karniewicz. Dodał, że Pan Burmistrz chce zabrać głos.   

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że chciałby skomentować to, co powiedziała Radna 

Pani Iwona Kołos odnośnie rosnących kosztów utrzymania osób w domach pomocy społecznej. Nie można 

dziwić się, że te koszty rosną, ponieważ rośnie liczba osób oraz rosną fizyczne koszty utrzymania tych osób. 

Przykładowo, 3-4 lata temu opiekunka, która tam pracowała zarabiała 2 tysiące złotych, a dzisiaj zarabia  

3 tysiące złotych. Nastąpił wzrost płac minimalnych w kraju i to będzie się przekładało.  

Stwierdził, że Pani Radna słusznie zauważyła, że jest trzydzieści kilka osób z Bielska Podlaskiego w różnych 

DPS-ach. Za te osoby płaci się ponad milion złotych. Natomiast, gdyby powstał w Bielsku DPS miejski,  

to utrzymanie tego kosztowałoby dużo więcej, ponieważ dzisiaj w tych DPS są również osoby z innych gmin 

i tamte samorządy też się dokładają.  

Stwierdził, że sytuacja demograficzna powoduje, że na pewno nad tym tematem trzeba się pochylić.  

Pani Radna też wspominała, że Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej jest radnym powiatowym, 

więc ma też inne możliwości mówienia o tym problemie, ale również i działania.  

Zwrócił uwagę, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej zajmuje się różnymi rzeczami. W informacji 

podano, że są to świadczenia okresowe, świadczenia celowe, świadczenia z Programu 500+, jest to opieka 

nad osobami, kierowanie osób do DPS, przemoc w rodzinie, itd. Ta lista zadań jest wymieniona i część tych 

zadań jest zadaniami własnymi gminy, ale część zadaniami zleconymi.  

Poinformował, że Pan Dyrektor zostanie poproszony, żeby na piśmie odniósł się do zapytania Pana Radnego 

Krzysztofa Grygoruka.  

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że koszt wydania decyzji potwierdzających prawo do 

świadczeń socjalnych kosztuje 35 złotych. W związku z tym ma pytanie – kto płaci te 35 złotych?  
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Poinformowała, że Miasto otrzymało dotację na realizację Programu „Opieka 75+” w kwocie  

44 810 złotych. Usługi opiekuńcze świadczyli pracownicy MOPS i z tej opieki skorzystało 36 kobiet  

i 9 mężczyzn. Zwróciła się z pytaniem - kto może ubiegać się o takie świadczenie i kto podejmuje decyzję  

o przyznaniu świadczenia? Czy są specjalne druki, na jakiej zasadzie takie świadczenie jest praktykowane? 

 

Radna Iwona Kołos (Ad Vocem) stwierdziła, że chce się odnieść do wypowiedzi Pana Burmistrza. 

Poinformowała, że wczoraj wykonała kilka telefonów do DPS-ów nie tylko w naszym powiecie.  

Okazuje się, że kolejki są duże. Pan Burmistrz mówił, że koszty takiego DPS-u byłyby wyższe, ale DPS 

zarabia na siebie. Nie ograniczałoby się tylko do 36 osób, ponieważ na pewno byłyby również osoby nie 

tylko z naszej gminy. To jest tylko taka sugestia. Nad tym trzeba się zastanowić. DPS to jest również rynek 

pracy. To są pielęgniarki, to są opiekunki, to jest pomoc. Trzeba dbać o rynek pracy. Zbliża się taka sytuacja, 

kiedy trzeba będzie mocno zastanawiać się nad wydaniem każdej złotówki.  

 

Radny Stanisław Charyton stwierdził, że w kilku słowach chce odnieść się do tej złożonej informacji, 

ponieważ radni mieli różne informacje składane przez jednostki organizacyjne. Ta informacja z działalności 

MOPS jest starannie, rzeczowo i wyczerpująco opracowana. Tam praktycznie można znaleźć wszystko to,  

o czym chciałoby się dowiedzieć.  

Dodał, że oceniając MOPS należy również zauważyć, że w dalszej części dzisiejszego porządku obrad 

będzie informacja o realizacji zadań przyjętych harmonogramem za lata 2018-2019. Wgłębiając się w tą 

informację to widać, że znaczący wkład wnosi również Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Zwrócił uwagę, że w tej chwili Ośrodek Pomocy Społecznej jest chyba najbardziej obciążoną jednostką 

organizacyjną naszego miasta, ponieważ inne jednostki są nieczynne. W MOPS napiętrza się nawał prac.  

W związku z tym jest następujące pytanie do Pana Burmistrza - czy Ośrodek występował o dodatkowe 

wsparcie, jak na dzisiaj w ocenie Pana Burmistrza wygląda funkcjonowanie tego Ośrodka? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) stwierdził, że chciałby odnieść się do wypowiedzi  

Pani Radnej Karniewicz i Pana Radnego Stanisława Charytona.  

Poinformował, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej jest jedyną jednostką organizacyjną, której praca  

w okresie pandemii nie została ograniczona. Oczywiście w pewien sposób jest ona ograniczona, ponieważ 

tak jak w Urzędzie Miasta, czy w sąsiednich samorządach, pracownicy zostali podzieleni na dwie grupy. 

Część pracuje zdalnie, a część pracuje na miejscu, żeby ograniczyć do minimum ryzyko zagrożenia całej 

załogi. Tutaj są pewnego rodzaju utrudnienia. To też kwestia wpuszczania interesantów do środka. 

Natomiast wszystkie świadczenia były wypłacane, były na bieżąco regulowane. Nie było żadnych zgłoszeń, 

żeby coś było nie tak. Jest ciągły kontakt z Panem Dyrektorem, jeśli chodzi o funkcjonowanie. Są dodatkowe 

koszty związane z higieną, czyli odkażaniem pomieszczeń w MOPS. Na to są przeznaczone nieco większe 

środki. Na ten moment nie ma konieczności powiększania budżetu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w związku z tymi dodatkowymi kosztami. Natomiast w trakcie roku, jeżeli wyjdzie taka sytuacja, to trzeba 

będzie szukać pieniędzy. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej to są wydatki na trzecim miejscu w budżecie 

miasta, ponieważ na pierwszym są inwestycje, na drugim oświata, a na trzecim pomoc społeczna.  

To jest jedna instytucja, która dysponuje ponad 30 milionowym budżetem i dlatego też musi być praca 

ciągła. Nie można zamknąć MOPS i powiedzieć ludziom, że w tym miesiącu nie dostaną świadczeń.  

To wymaga pewnych rozwiązań organizacyjnych, ale w najgorsze dni, które już minęły, udało się to całkiem 

dobrze zrobić.  

Dodał, że chciałby zaapelować do osób korzystających z pomocy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

żeby zakładali konta i wtedy pieniądze będą przelewane bezpośrednio na konto. Nie trzeba będzie 

przychodzić do MOPS, żeby odebrać pieniądze z kasy.  

Poinformował, że jeśli chodzi o Program „Opieka 75+” i kwotę 44 810 złotych, która w ubiegłym roku 

trafiła z tego projektu, to ustawa określa, jakie osoby mogą o to się ubiegać. Natomiast decyzję podpisuje 

Dyrektor MOPS. Pani Radnej w odpowiedzi na piśmie zostaną określone kryteria - kto może ubiegać się  

o pomoc z tego tytułu.  

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i stwierdził, iż Rada Miasta zapoznała się z przedstawioną informacją oraz  

z wyjaśnieniami Pana Burmistrza.  

 

                Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r.  
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6.  Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2019. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 6 dotyczy Oceny zasobów 

pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski w 2019 roku (informacja stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu). Poinformował, że radni drogą elektroniczną otrzymali informację o ocenie zasobów pomocy 

społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski. Komisje pracowały zdalnie i członkowie wszystkich Komisji 

zapoznali się z przedmiotową informacją oraz przyjęli ją do wiadomości (zestawienie opinii Komisji stanowi 

załącznik nr 4C do protokołu).  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad.  

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że chciałaby zwrócić uwagę na opiekę żłobkową. Odnośnie liczby 

placówek i miejsc dla dzieci w roku 2019 okazuje się, że brakujące miejsce w żłobkach to wartość liczbowa 

43. Domyśla się, że tych miejsc brakowało w żłobkach i dlatego cieszy się, że poszła dotacja na prywatne 

żłobki. W Bielsku jest prywatna opieka żłobkowa i te miejsca cały czas są utrzymywane w gotowości.  

Ma nadzieję, że opieka żłobkowa przetrwa ten ciężki okres. Oczywistą sprawa jest, że opłaty dla rodziców 

bardzo zmalały, a ta dotacja pozwoli przetrwać prywatnym punktom żłobkowym.  

Stwierdziła, że chciałaby, żeby Pan Burmistrz odniósł się do tej wartości liczbowej, czy aż tak brakuje 

miejsc dla dzieci w żłobkach i może warto wspierać tych prywatnych właścicieli. To dobrze, że będzie 

wspierało się prywatnych przedsiębiorców, ponieważ przetrwanie dla nich tego uciążliwego okresu kryzysu 

jest ogromnym problemem. 

Poinformowała, że przeanalizowała ocenę zasobów pomocy społecznej. Chce zwrócić uwagę na to, że 

maleje bezrobocie. Te wskaźniki maleją, w roku 2014 było 61% a teraz tylko 40%. Jednak jest 1147 osób 

bezrobotnych i w większości są to osoby długotrwale bezrobotne. Pomimo bardzo wielu projektów, w które 

jest zaangażowany nie tylko MOPS, ale też Powiatowy Urząd Pracy oraz bardzo wiele organizacji, 

realizujących różne projekty, to tych długotrwale bezrobotnych ciężko wrzucić na rynek pracy. Przy bardzo 

małym bezrobociu, ponieważ średnia u nas to tylko 5%, a w województwie 7,3%, to mimo wszystko 

długotrwale bezrobotnych bardzo ciężko wrzucić na rynek pracy.  

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że według tej oceny zasobów, ludzi w wieku produkcyjnym  

w naszym mieście jest 15 274. Według stanu na dzień 31 grudnia 2018 roku było 5 487 osób w wieku 

poprodukcyjnym. Te osoby będą wymagały opieki. Już wcześniej zastanawiano się nad tym, że zwiększy się 

ilość osób, które będą wymagały opieki.  

Zwróciła uwagę, że jeśli chodzi o opiekę nad osobami starszymi w roku 2019, to odstąpiono od projektu 

zakładu opiekuńczo-leczniczego dla 37 osób przy SP ZOZ. Miała być rehabilitacja lecznicza, budowa  

i wyposażenie. „Szansa”, która zajmuje się rehabilitacją ma bardzo małą kwotę na rehabilitację pacjentów. 

Centrum Integracji Społecznej przy ulicy Mickiewicza też nie ma szans na to, że kiedykolwiek będzie 

funkcjonować, a przynajmniej w 2020 roku.  

Zwróciła się z pytaniem - jak zamierza się zagospodarować emerytów i rencistów?  Jest to bardzo duża 

grupa i trzeba byłoby coś zrobić.  

Poinformowała, że w roku 2020 jest proponowany Klub Seniora. Gdzie ten klub ma powstać i jakie usługi 

ewentualnie miałby świadczyć dla seniorów? 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, odnosząc się do kwestii żłobków, że w naszym 

mieście funkcjonują grupy żłobkowe przy Przedszkolu nr 7 oraz funkcjonują prywatne żłobki i kluby 

malucha. Czy będzie rozszerzało się działalność żłobkową w jednostkach miejskich to wiele zależy od 

demografii. Na dzień dzisiejszy zadaniem własnym gminy jest prowadzenie edukacji przedszkolnej i trzeba 

zapewnić tą edukację. Zgodnie z ustawą żłobki nie są zadaniem własnym gminy i mogą być prowadzone, 

przy okazji, jeśli są wolne miejsca. Obserwując sytuację demograficzną najbliższych roczników widać 

wyraźnie, że jednak Program 500+ nie przyczynił się do wzrostu dzietności i większej liczby urodzeń.  

W związku z tym w następnych latach będzie mniej dzieci do edukacji przedszkolnej. W Przedszkolu nr 7  

i Przedszkolu nr 9 może być prawie po 200 dzieci, więc przy tych przedszkolach mogłyby być tworzone 

grupy żłobkowe. Raczej nie ma możliwości stworzenia grup żłobkowych przy Przedszkolu nr 3, czy 

Przedszkolu nr 5, ponieważ są to budynki ograniczone swoją kubaturą. Liczba sal i miejsc nie predestynują 

tych obiektów do tego, żeby tam jeszcze wprowadzać dzieci mniejsze.  
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Poinformował, że obserwuje się sytuację demograficzną, ilość urodzeń w latach 2018, 2019 oraz 2020  

i będzie wiadome, że za 4 lata w przedszkolach będzie kilkadziesiąt wolnych miejsc. Najprostszym 

rozwiązaniem, żeby opiekunów nie pozbawiać pracy to jest możliwość opieki nad dziećmi młodszymi.  

Panie pracujące w przedszkolach mają takie umiejętności, że również mogłyby zajmować się dziećmi 

młodszymi. 

Poinformował, że Bielski Dom Kultury buduje się w ramach Rewitalizacji, rozszerzania swojej działalności, 

rozwiązywania problemów społecznych. Ten nowy budynek będzie miejscem do tego, żeby można było tam 

zrealizować Klub Seniora.  

Zwrócił uwagę, że Miasto nie ma praktycznie żadnego wpływu na decyzje inwestycyjne bielskiego szpitala  

i tylko można było przyjąć do wiadomości to, że wycofano się w ubiegłym roku z inwestycji zakładu 

opiekuńczo-leczniczego. Pani Dyrektor wybiera te inwestycje, które może zrealizować. Jeśli dostała 

dofinansowanie kilka milionów złotych na kuchnię, to trzeba w pierwszej kolejności wykorzystać te 

pieniądze, a dopiero później robić inwestycje, na które nie ma dofinansowania zewnętrznego.  

Dodał, że w Bielsku na pewno jest potrzebny zakład opiekuńczo-lecznicy z prawdziwego zdarzenia. 

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i stwierdził, iż Rada zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej 

Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2019. 

 

                 Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy 

Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2019.  

 

7. Informacja o stanie realizacji wskaźników za lata 2018-2019 przyjętych harmonogramem  

      w Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 7 dotyczy Informacji o stanie 

realizacji wskaźników za lata 2018-2019 przyjętych harmonogramem w Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski (informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

Dodał, że radni otrzymali tą informację i było to też tematyką zdalnej pracy Komisji. Wyniki prac Komisji są 

następujące - członkowie wszystkich Komisji zapoznali się z przedmiotową informacją i przyjęli ją do 

wiadomości (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4D do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz stwierdziła, że po raz kolejny chce powiedzieć, że nasunęła się bardzo smutna 

wizja starości. Na realizację zadań z zakresu aktywizacji integracji seniorów, udział w życiu społecznym, 

promowanie działań profilaktycznych, zagospodarowanie czasu wolnego, przeciwdziałanie izolacji 

społecznej i dyskryminacji, na to wszystko było 10 tysięcy złotych. Czy rzeczywiście było to tylko  

10 tysięcy? W jakim zakresie to mogło być zrealizowane w tej kwocie 10 tysięcy złotych? 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że są to pieniądze przeznaczone tylko i wyłącznie dla 

organizacji pozarządowych, których działalność jest skierowana do osób 60+. Natomiast te organizacje 

ubiegają się również o pieniądze z innych obszarów.  

Poinformował, że od pewnego czasu w budżecie Urzędu Miasta wydziela się specjalną pulę tylko dla tych, 

którzy zajmują się osobami 60+. To był wniosek sprzed 3 lat Bielskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, żeby takie pieniądze przeznaczyć dla stowarzyszeń i fundacji działających na rzecz osób 

starszych i do tego wniosku przychylono się. Można zastanawiać się, czy 10 tysięcy złotych skierowane 

tylko do tych grup, to jest mało czy dużo, ale to nie są jedyne pieniądze, o które te podmioty mogą ubiegać 

się z budżetu miasta. 

  

Radna Danuta Karniewicz (Ad Vocem) poinformowała, że rozmawiała z przewodniczącymi grup 

formalnych seniorów, organizacji senioralnych. Narzekają oni, że mimo wszystko te pieniądze są za małe  

w stosunku do potrzeb, ponieważ mają większe potrzeby. Chcieliby oni bardziej skorzystać ze swego 

przywileju wieku i jednocześnie z pieniędzy, które uważają, że powinni dostać. 

Dodała, że osobiście nie jest w żadnej organizacji senioralnej, ale od tych organizacji ma zgłoszenie, że to są 

bardzo małe pieniądze.  
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                Wobec braku kolejnych chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z przedłożoną informacją.  

 

               Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Informacją o stanie realizacji wskaźników za lata 

2018-2019 przyjętych harmonogramem w Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Miasta Bielsk Podlaski. 

 

8.  Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w  sprawie przyjęcia  Strategii Integracji i Rozwiązywania  

     Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 8 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022 (wniosek wraz z podjęciem uchwały stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym. Komisje zdalnie miały 

możliwość zapoznania się i obradowania w tej sprawie. Wyniki prac są następujące - Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami 

Lokalnymi na podstawie zebranych opinii od radnych będących członkami Komisji - Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, 

Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego na podstawie zebranych opinii od 

radnych będących członkami Komisji - Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, Komisja 

Finansów i Budżetu Miasta na podstawie zebranych opinii od radnych będących członkami Komisji - 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4E  

do protokołu). 

Otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

                 Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  

 

                 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że Pan Margański 

nie zgłosił się i za chwilę zostanie sprawdzone, dlaczego nie ma połączenia. Stwierdził, że w tej chwili jest 

19 osób, więc jest quorum. Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022.  

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (2) 

Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania. 

 

Rada Miasta w obecności 19 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

                                                                    Uchwałę Nr XXI/178/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania  

Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski  

na lata 2014-2022 

 (uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania 

     i  rozliczania  dotacji  dla  placówek  wychowania  przedszkolnego i szkół  prowadzonych na terenie  

     Miasta  Bielsk  Podlaski  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  pobrania i  wykorzystania  

     dotacji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 9 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

placówek wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym. 

Komisje pracowały zdalnie i na podstawie zebranych opinii od radnych będących członkami Komisji, 

wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik 

nr 4F do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 
                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  

 

                Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że 19 radnych 

potwierdziło obecność. Podał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla placówek wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

stwierdził, że jest już 20 radnych. Poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została 

podjęta. 
 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

                                                                    Uchwałę Nr XXI/179/20 

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla placówek wychowania przedszkolnego i szkół  

prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu  

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

 (uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 10 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). Dodał, że na początek poprosi Panią Skarbnik Annę Szkodę o informację.  
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Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że zgodnie z przyjętymi zasadami chce zaprezentować 

zmiany zaproponowane we wniosku do zmian w budżecie i zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Po stronie dochodów następuje wzrost o 175 463 złote. Dochody wzrastają do kwoty 123 506 418 złotych  

i ten wzrost następuje po stronie dochodów bieżących. Przede wszystkim jest to kwota 80 tysięcy złotych 

pochodząca z dotacji celowej z przeznaczeniem na pomoc materialną o charakterze socjalnym dla uczniów. 

Jest to 79 992 złote z przeznaczeniem na zakup laptopów do prowadzenia nauki zdalnej. Na stronie Centrum 

Projektów Polska Cyfrowa ukazała się informacja o zaproszeniu do konkursu z wyznaczonymi kwotami 

przydzielonymi dla poszczególnych samorządów. Miasto Bielsk Podlaski otrzymało przydzieloną kwotę  

80 tysięcy złotych. Do złożenia wniosku trzeba było wycenić proponowane zakupy i z Bielska został 

wystosowany wniosek na 79 992 złote. Zostanie zakupionych 35-36 laptopów w zależności od przetargu. 

Laptopy zostaną przekazane do szkół i będą mogły być przekazane uczniom oraz nauczycielom do 

prowadzenia zdalnej nauki.  

Poinformowała, że kolejna kwota po stronie dochodów jest to 21 296 złotych i dotyczy częściowego zwrotu 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. Kwota 2 tysiące złotych jest to dodatek 

energetyczny wypłacany dla mieszkańców. Na tym kończą się zmiany po stronie dochodów. Po stronie 

dochodów majątkowych zmian nie było. Wydatki natomiast wzrastają o kwotę 2 778 908 złotych do kwoty 

146 478 384 złote. Po stronie wydatków bieżących następuje wzrost o 183 288 złotych głównie z tytułu 

rozdysponowania wcześniej omówionych dochodów. Po stronie wydatków majątkowych wzrost następuje  

o 2 595 620 złotych. Największy wydatek stanowi zabezpieczenie 2,5 miliona złotych na dotację dla 

Bielskiego Domu Kultury na dokończenie projektu inwestycyjnego. Nie są to dodatkowe środki. Są to środki 

przewidziane we wcześniejszym kosztorysie budowy. W dalszym ciągu wartości robót budowlanych i zakup 

wyposażenia jest na poziomie 24 830 866 złotych.  

Wyjaśniła, że kwota 82 tysiące złotych stanowi zwiększenie limitu wydatków na zadanie 

„Zagospodarowanie i rozwój terenów zieleni w Bielsku Podlaskim”. Kwota 13 620 złotych jest na  

„Montaż, instalację efektywnego energetycznie oświetlenia w zakresie dróg publicznych wraz z systemem 

sterowania oświetlenia na terenie miasta Bielsk Podlaski etap drugi”. Kwota z przetargu na realizację tego 

zadania jest wyższa od zabezpieczonych środków w tym roku o około 26 tysięcy złotych, ale w związku  

z przesunięciami między poszczególnymi paragrafami z roku 2021, w bieżącym roku zwiększenie kosztu tej 

inwestycji to tylko 13 620 złotych.  

Poinformowała, że te zmiany po stronie dochodów i wydatków powodują wzrost deficytu do kwoty  

22 971 966 złotych. Deficyt zostanie pokryty z wolnych środków w kwocie 5 887 867 złotych, nowych 

kredytów zaplanowanych na kwotę 16 700 000 złotych i nadwyżki budżetowej 384 099 złotych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jest jeszcze autopoprawka 

(autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 
 

Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że omówione zmiany dotyczą również zmian wniesionych 

w autopoprawce, zarówno w budżecie miasta, jak i w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 4G do protokołu).  

Otworzył dyskusję.            

 

W dyskusji wzięli udział: 

 
Radna Iwona Kołos stwierdziła, że cieszy się z tego, że został złożony wniosek o dofinansowanie i będą te 

laptopy.  

Poinformowała, że chce poruszyć sprawę dotyczącą budżetu miasta. Zwróciła uwagę, że w naszym mieście 

tylko jedna szkoła ma e-dziennik. Potrzebne jest wsparcie, żeby prowadzić e-dziennik, aby nauczanie zdalne 

było pełne i były platformy, na których można łączyć się z uczniami. Obecnie trzeba sobie z tym radzić  

i wszyscy mają kłopot, zarówno nauczyciele, uczniowie i ich rodzice.  

Zwróciła uwagę, że w szkołach tworzą się spore oszczędności, ponieważ media, woda, prąd, wszystkie 

pozostałe składniki są ograniczone. Poza tym nauczyciele będą mieli wypłacone za mniejszą liczbę godzin, 

gdyż są ograniczone nadgodziny nauczycieli. Realizuje się podstawę programową, a wszystkie dodatkowe 

elementy będą mocno ograniczone.  

Uważa, że z tego tytułu będą duże oszczędności i będzie prosiła Pana Burmistrza, aby za pewien czas 

powiedział o tych oszczędnościach. Chodzi o to, żeby trochę tych środków, które ze szkół spłyną do budżetu 
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miasta przeznaczyć na dofinansowanie szkół, aby mogły one funkcjonować w e-dzienniku i szkoły miały 

zakupione platformy. To wszystko kosztuje i tego nie będzie można realizować bez dofinansowania szkół.  

Stwierdziła, że te 36 komputerów będzie zastrzykiem dla uczniów.  

Poinformowała, że sama też ogłaszała zbiórkę i udało się dostać nieodpłatnie jeden laptop, z którego 

uczennica będzie mogła korzystać. Niestety, nie wszyscy uczniowie mają komputery. Niektórzy pracują 

nawet przy pomocy telefonu komórkowego. Różnie bywa też z internetem, ale na szczęście sprawa internetu 

jest może załatwiona. Jeżeli rodzina ma więcej osób, to nie każdy ma do własnej dyspozycji laptop. 

Stwierdziła, że bardzo prosiłaby zwrócić uwagę na finanse, na e-dzienniki i na platformy, które w szkołach 

bardzo się przydadzą, ponieważ nauczanie zdalne może być przedłużone.  

Dodała, że tą sprawę podniesie już za miesiąc. Te oszczędności będą się tworzyły i Pan Burmistrz oraz  

Pani Skarbnik będą wiedzieli jak wygląda ta sytuacja. 

Poinformowała, że ma jeszcze pytanie do Pana Burmistrza. Wpłynęły dwie oferty na zagospodarowanie  

i rozwój terenów zieleni w Bielsku Podlaskim. Czy w tych kosztach, w tym programie przewiduje się remont 

amfiteatru, lub zmianę tego amfiteatru miejskiego? 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że jeśli chodzi o wyposażenie szkół w sprzęt 

komputerowy, czy w sprzęt służący do nauki zdalnej, to nie tylko Program „Zdalna Szkoła”, z którego 

otrzyma się prawie 80 tysięcy złotych, ale również projekt, który Szkoła Podstawowa nr 5 zgłosiła do 

Urzędu Marszałkowskiego. W dniu wczorajszym otrzymano informację, że te pieniądze również Szkoła 

otrzyma z przeznaczeniem na podnoszenie kwalifikacji teleinformatycznych kadry oraz na zakup sprzętu. 

Sytuacja w przypadku tej Szkoły jeszcze bardziej się poprawi.  

Stwierdził, że jeżeli chodzi o kwestie e-dziennika, to absolutnie zgadza się z tym, że należy szukać 

rozwiązań, aby we wszystkich naszych placówkach to funkcjonowało. Jest to na etapie rozpoznawania 

rynku, z jakimi kosztami to się wiąże. Zakup to jest jedna rzecz, a później jest kwestia utrzymania tego przez 

cały rok szkolny. Dzisiaj dziennik elektroniczny funkcjonuje tylko w Szkole Podstawowej nr 3 i jest on  

z projektu. Przez wiele lat był bezpłatny, a teraz trzeba będzie za to jednak płacić. 

Poinformował, że na temat oszczędności w szkołach z tego tytułu, że nie są prowadzone w budynkach 

zajęcia dydaktyczne, będzie można porozmawiać dopiero w czerwcu, gdy rok szkolny zostanie zamknięty. 

Może okazać się, że jeszcze trzeba będzie w czerwcu przeprowadzić trochę zajęć. Pieniądze, które są  

w budżetach szkół nie wracają automatycznie do budżetu miasta i nie mogą być „przejedzone” przez 

wydatki Urzędu Miasta. W ramach przesunięć można przenieść pieniądze, które są w danej szkole, natomiast 

musi to być obopólna zgoda.  

Wyjaśnił, że tereny zielone jest to inwestycja dofinansowana z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej. Dotyczy to dwóch parków istniejących, czyli Parku Króla Aleksandra Jagiellończyka  

i Parku Królowej Heleny oraz zagospodarowania trzech terenów zieleni miejskiej urządzonej - jeden przy  

ul. Jagiellońskiej, tam gdzie dzisiaj są stawy, drugi w kwadracie ulicy Reja i trzeci w Studziwodach przy 

ulicy Sosnowej. W tych pieniądzach nie ma amfiteatru. Budowa amfiteatru to kolejny etap i być może będzie 

realizowany za kilka lat. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że w związku z problemami 

technicznymi ogłasza 10-minutową przerwę. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 12
02

 do godziny 12
12

.  

 

                 Po przerwie, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady XXI sesji 

Rady Miasta Bielsk Podlaski. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum. 

 

                 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że 20 radnych 

potwierdziło obecność, czyli są wszyscy oprócz nieobecnego Pana Artura Żukowskiego. Poinformował, że 

obecnie jest realizowany punkt dotyczący zmian w budżecie miasta. Pani Skarbnik udzieliła informacji  

i radni zostali również poinformowani o wynikach prac Komisji.  

Otworzył dyskusję.   

 

Radny Krzysztof Grygoruk stwierdził, że chciałby zabrać głos nie w tym temacie, lecz podpowiedzieć 

radnym, że jeżeli mają wygaszony mikrofon i kamerę, to trzeba zmienić podział ekranu za pomocą 

przesunięcia parę razy w lewo i w prawo tego podziału. Wtedy automatycznie to się odwiesza i można 

edytować kamerę oraz głośność. Nie trzeba wówczas rozłączać się i ponownie łączyć.  



19 

 

Protokół Nr XXI/20 z obrad XXI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 28 kwietnia 2020 r. 

 

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że chciałby zadać pytanie - jak Pan Burmistrz ocenia 

możliwość wykonania budżetu w 2020 roku w obecnej sytuacji w kraju?  

Zwrócił uwagę, że dość często w środkach masowego przekazu słyszy się o tym, że samorządy będą musiały 

dość mocno zacisną pasa, czyli szukać oszczędności.  

Uważa, że już dzisiaj może należałoby podejmować kroki i działania zmierzające do znalezienia takich 

oszczędności, przede wszystkim oszczędności na budżet 2021 roku, który może dokładnie odczuć dzisiejszą 

sytuację.  

   

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że sytuacja w 2020 roku jest sytuacją wyjątkową  

i tworząc budżet w październiku, w listopadzie ubiegłego roku nikt nawet nie przedstawiał sobie takich 

scenariuszy. Prawdą jest też, że już część samorządów rezygnuje z niektórych zadań inwestycyjnych 

wpisanych do budżetu, a których jeszcze nie rozpoczęto.  

Zwrócił uwagę, że w naszym budżecie na rok 2020 w zasadzie są tylko i wyłącznie inwestycje 

kontynuowane - Bielski Dom Kultury, uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej, budowa ulicy 

Warzywnej, Pogodnej, budowa ulicy Ogrodowej, Wschodniej i kilka mniejszych, takich jak wymiana 

oświetlenia ulicznego, czy tereny zielone oraz Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych.  

Nowymi zadaniami inwestycyjnymi, które nie mają ciągłości z lat poprzednich i nie są dofinansowane  

z żadnych środków zewnętrznych to są projekty z Budżetu Obywatelskiego. Jest to budowa fontanny, która 

była dwa lata temu w Budżecie Obywatelskim i projekty, które są w Budżecie Obywatelskim wygłosowane 

przez mieszkańców w październiku ubiegłego roku. Na dzień dzisiejszy deficyt budżetu to prawie  

23 miliony złotych. Ten budżet konstruowany w październiku-listopadzie ubiegłego roku nieco zwiększył 

ten deficyt, aczkolwiek jeszcze cały czas jest na takim poziomie, że ten rok i lata następne wskazane  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej, można związać koniec z końcem. Na pewno w trakcie roku będą 

musiały być podejmowane różnego rodzaju działania korygujące. Być może zrezygnuje się z któregoś  

z zadań. Na ten moment takich decyzji jeszcze nie ma, ponieważ szuka się możliwości uzyskania środków 

zewnętrznych, niekoniecznie bezzwrotnych. Być może czasami zwrotnych, ale na korzystnych warunkach.  

Poinformował, że jest wspólny projekt - Budowa Punktów Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych 

w mieście Bielsk i w mieście Hajnówka. W przetargu ogłoszonym w naszym mieście został znaleziony 

wykonawca w granicach budżetu, który jest na to przeznaczony. Natomiast w Hajnówce najtańsza oferta jest 

bardzo obiegająca od tego, ile Hajnówka ma w budżecie. Trzeba uzgodnić z Narodowym Funduszem 

Ochrony Środowiska, czy pozwolą na realizowanie tej inwestycji, gdyby jej nie realizowała Hajnówka.  

Na dzień dzisiejszy Hajnówka jeszcze nie zrezygnowała, natomiast twierdzą oni, że nie mogą zwiększyć 

środków własnych na tym projekcie.  

Poinformował, że zostało zgłoszonych kilka projektów do Funduszu Dróg Samorządowych. Na dzień 

dzisiejszy żaden z tych oczekujących projektów nie ma finansowania części własnej.  

Zwrócił uwagę, że w punkcie 12 porządku obrad, radni będą procedowali nad projektem uchwały dotyczącej 

zwolnień części nieruchomości użytkowanych przez przedsiębiorców z podatku od nieruchomości, natomiast 

budżet to jest suma wpływów i wydatków. W Tarczy 3.0 mają być również rozwiązania dedykowane dla 

samorządów, ale cały czas nie ma konkretów. Wiadomo, że ma być poluzowana reguła zadłużeniowa, mają 

być udostępnione pieniądze z tak zwanego korkowego na inne cele.   

Poinformował, że w tej propozycji zmian do budżetu nie wyrzuca się jeszcze niczego, ale nie wiadomo, czy 

w następnych miesiącach nie będzie takiej sytuacji, ponieważ nie na wszystko wystarczy pieniędzy. Poziom 

zadłużenia, który można osiągnąć, poziom deficytu jest określony. Zapisy w Tarczy 3.0, które będą 

dotyczyły samorządów wyraźnie powiedzą, do jakiego poziomu będzie można zadłużyć się, jaka może być 

nierównowaga budżetowa.  

Dodał, że ze swojego doświadczenia kilku lat, gdy jest Burmistrzem, może powiedzieć, że budżet tego roku 

jest najtrudniejszym budżetem do tego, żeby go spiąć. Na ten moment patrząc na zmiany budżetowe  

i Wieloletnią Prognozę Finansową, ten budżet jest cały czas jeszcze realny do wykonania.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że ma wiadomość od koleżanki Radnej Iwony Kołos, że nie 

może zadać pytania. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że poczekają na połączenie z Panią Iwoną 

Kołos. 
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Radna Iwona Kołos poinformowała, że chce zapytać Pana Burmistrza o ulicę Szarych Szeregów, która się 

pojawiła. Chciałaby się upewnić, czy ta inwestycja może mieć kłopot. Być może Pan Burmistrz to wyjaśnił, 

ale był problem z usłyszeniem tego, co Pan Burmistrz mówił. 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że nie mówił o ulicy Szarych Szeregów, lecz  

o wszystkich ulicach, które są z Funduszu Dróg Samorządowych. Ta ulica jest na liście podstawowej do 

dofinansowania. Dofinansowanie rzędu 60% kosztów kwalifikowanych. Całość projektu to jest ponad  

2,5 miliona złotych według kosztorysów, natomiast wkładu niekwalifikowanego i pozostałej części 

kwalifikowanej trzeba znaleźć 1,4 miliona złotych. Jeżeli znajdzie się te środki po stronie wkładu własnego, 

to będzie podpisana umowa. Natomiast, jeżeli ich nie znajdzie się, to będzie dyskusja z radnymi, co zrobić  

i skąd poszukać tych pieniędzy. 

  

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jest zgłoszenie Pana Charytona, 

który chce zabrać głos, ale Pana Charytona nie słychać i nie widać.  

Ogłosił przerwę techniczną. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 12
28

 do godziny 12
30

. 

 

                Po przerwie, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady. 

Poinformował, że obecnie jest punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

miasta na rok 2020. Dodał, że Pan Charyton zrezygnował z dyskusji.  

Stwierdził, że nie ma dalszych zgłoszeń do dyskusji. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności.   

 

                Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że w tej chwili jest  

20 radnych, czyli są wszyscy radni oprócz nieobecnego Radnego Artura Żukowskiego. Poinformował, że 

poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jeszcze jedna osoba nie 

zagłosowała. Zwrócił się z pytaniem - czy Pan Piotr Wawulski głosował?  

Stwierdził, że radny nie może zagłosować. Ogłosił przerwę techniczną.  

 

Przerwa trwała od godziny 12
33

 do godziny 12
36

. 

 

                  Po przerwie w obradach, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko wznowił obrady 

XXI sesji Rady Miasta. Poinformował, że obecnie jest realizowany punkt 10 - Podjęcie uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie miasta. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki 

quorum.  

 

                  Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że jest 20 radnych  

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, 

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Hryniewicki 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 
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poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie 

miasta została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

                                                                    Uchwałę Nr XXI/180/20 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta  

na 2020 r. 

 (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

11. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w  sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

      Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i  spłat  zobowiązań na lata  

      2020-2030. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 11 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030 (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). Dodał, że do projektu uchwały dołączono 

autopoprawkę i Pani Skarbnik omówiła projekt tej uchwały oraz zmiany (autopoprawka do projektu 

uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Poinformował, że wyniki prac Komisji są następujące - 

wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik 

nr 4H do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności.  

 

                 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że zgłosiło się  

20 radnych i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXI/181/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu  

i spłat zobowiązań na lata 2020-2030 

(uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

 

12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zwolnienia od podatku  od  nieruchomości  grup  przedsiębiorców,  

       których   płynność   finansowa   uległa   pogorszeniu   w   związku   z   ponoszeniem   negatywnych  
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       konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID–19 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 12 jest to punkt wprowadzony 

dzisiaj do porządku obrad i dotyczy podjęcia uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID–19 (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został wczoraj przedstawiony radnym, 

więc Komisje nie mogły z tym się zapoznać.  

Otworzył dyskusję.   

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że w związku z tym, że radni nie mieli możliwości 

procedowania w ramach prac Komisji nad tym projektem uchwały, to chciałby powiedzieć parę zdań 

wyjaśnienia. Przyjęta została specustawa, która pozwala samorządowi zaproponować ulgi w zobowiązaniach 

podatkowych ciążących na przedsiębiorcach, którzy w wyniku pandemii, czy epidemii koronawirusa musieli 

ograniczyć swoją działalność. Ustawa mówi o ich płynności finansowej, która ulega ograniczeniu i podane 

są wskaźniki. Jeżeli w stosunku do dwóch miesięcy analogicznych ubiegłego roku spadek obrotów nastąpiło 

o 15%, a w przypadku firmy, która nie miała działalności w ubiegłym roku - o 25% w stosunku do 

poprzedniego miesiąca tego roku, to wtedy można przyznać ulgę. Proponuje się całkowite zwolnienie  

z podatku dla takich przedsiębiorców. To nie jest odłożenie w czasie, to nie jest rozłożenie podatku na raty, 

lecz przez okres 3 miesięcy, czyli zobowiązanie podatkowe za miesiąc kwiecień, maj i czerwiec byłoby  

w zupełności zerowe. Wiąże się to z koniecznością złożenia korekty deklaracji przez przedsiębiorców 

wskazującej podstawę do tego, żeby przyjąć to zwolnienie. W projekcie uchwały jest zapisane, że wchodzi 

ona w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego, natomiast ma moc 

obowiązującą od 1 kwietnia. Oznacza to, że jeżeli w dniu jutrzejszym zostanie przesłana do publikacji  

i zakładając wersję pesymistyczną, zostanie opublikowana 4 lub 5 maja, to przedsiębiorcy po tym terminie 

mogą składać wnioski, ale zwolnienie z podatku będzie również za miesiąc kwiecień. Nie określa się tutaj 

żadnych branż. Wszystkim podmiotom, które potrafią udowodnić, że w wyniku ogłoszenia stanu najpierw 

zagrożenia epidemicznego, a później stanu epidemicznego utraciły swoje obroty, zamierza się ulżyć w ich 

bieżącej działalności. Na razie proponuje się zwolnienie trzymiesięczne. Jeżeli będzie konieczność, żeby to 

przedłużać w czasie, wówczas znowu radnym zostanie przedłożona taka propozycja. Natomiast, jeżeli 

sytuacja będzie się normowała, to już nie będzie konieczności wpierania przedsiębiorców w ten sposób.  

Dodał, że zachęca przedsiębiorców do korzystania z wszelkich możliwych sposobów finansowania ich 

bieżącej działalności. Tarcza Antykryzysowa 1, Tarcza Antykryzysowa 2.0 posiada sporo narzędzi, z których 

można korzystać. W części z nich składa się wnioski do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, w części 

operatorem są Powiatowe Urzędy Pracy, więc również tam warto szukać pożyczek, możliwości 

refundowania kosztów zatrudnienia części pracowników. 

     

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że chciałby podziękować Panu Burmistrzowi, że przychylił się do 

prośby zgłaszanej w interpelacji przez Klub Radnych Dla Bielska. O tym również rozmawiano na marcowej 

sesji. Jest to jak najbardziej właściwy krok, aby pomóc miejscowym przedsiębiorcom, żeby nadal mogli bez 

większych problemów powrócić do swoich działalności gospodarczych, generować zyski, które wrócą 

również do kasy samorządu miejskiego.  

Uważa, że podjęcie dzisiejszej uchwały powinno być jednym z pierwszych kroków. Drugim krokiem 

powinno być zwolnienie z opłat za najem lokali miejskich będących w zarządzie Przedsiębiorstwa 

Komunalnego. Większość tych lokali jest wynajęta przez mikroprzedsiębiorców, lub małe działalności 

gospodarcze, które nawet korzystając ze środków oferowanych przez Tarczę Antykryzysową też muszą brać 

pod uwagę często różnego rodzaju kredyty na działalność gospodarczą, zatrudnienie pracowników.  

W związku z tym trzeba starać się jeszcze w ten sposób ulżyć tym przedsiębiorcom, aby lokale przy ulicy 

Mickiewicza, przy rogu ulic Widowskiej i Mickiewicza, jak również lokale wynajęte na basenie miejskim 

zwolnić z tych opłat przynajmniej na 3 miesiące. 

   

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że już pewien czas temu informował  

o tym na swoim fanpage, że również takie działania są opracowywane. Jest pewien problem natury czysto 

prawnej. Jeśli chodzi o stawki podatkowe to określa je Rada Miasta w uchwale, więc również uchwałą Rada 

może wprowadzić zwolnienia z podatków. Natomiast stawki czynszu są ustalane w przetargu i na razie nie 
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znaleziono takiego aktu prawnego, który pozwalałby Burmistrzowi, czy komukolwiek innemu na obniżenie 

stawki wynegocjowanej w drodze przetargu. Szuka się takiego rozwiązania. Jest to również jeden  

z elementów, który można byłoby przedłożyć lokalnym przedsiębiorcom. Nad tym tematem trwają prace.  

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że opłaty stałe na targowisku miejskim na przykład na 

Kawaleryjskiej w Białymstoku są o połowę mniejsze.  

Zwróciła się z pytaniem - jak ma być w naszym mieście, czy ta uchwała obejmuje również kupców i będą 

oni zwolnieni z połowy opłat za swoje stoiska, czy ta uchwała ich nie obejmuje? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) wyjaśnił, że ta uchwała obecnie procedowana przez 

radnych dotyczy zwolnienia z podatku od nieruchomości. Nie dotyczy to opłaty targowej. Opłata targowa 

jest z innych przepisów, natomiast dzisiaj jest taka sytuacja, że targowisko nie funkcjonuje w pełnym 

zakresie. Jest ograniczony handel tylko do wyrobów spożywczych. W najbliższych dniach zamierza się 

otworzyć targowisko również dla osób sprzedających sadzonki, nasiona. Podmiotom, które nie prowadzą 

działalności na rynku, a mają podpisane umowy na stawkach wynikających z zarządzenia, Burmistrz mógł 

innym zarządzeniem te stawki ograniczyć do zera. Radni na poprzedniej sesji akceptowali takie zarządzenie, 

ponieważ jest to prawo miejscowe.  

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

 

                Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jest 20 radnych 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID–19.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, iż uchwała została podjęta.  

 
Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXI/182/20 
w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców,  

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem  

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID–19 

 (uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Bielsk Podlaski na  

       lata 2020-2023. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 13 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2023 (wniosek 

wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu). Poinformował, że projekt uchwały został 
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dostarczony wszystkim radnym. Komisje pozytywnie zaopiniowały ten projekt uchwały (zestawienie opinii 

Komisji stanowi załącznik nr 4I do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę, że w naszym mieście, poza budynkami sakralnymi jest niewiele takich 

obiektów, typowych zabytków. Ponadto zabudowa jest drewniana, która z roku na rok maleje. Wiadomo, że 

drewno to nie jest budulec, który utrzyma się na lata. Jest jednak budynek, o którym dyskutowano już od 

dawna, dyskutowano na początku tej kadencji Rady Miasta. Chodzi o budynek przy Placu Ratuszowym na 

skrzyżowaniu z ulicą Kościelną. Były koncepcje współpracy z Urzędem Marszałkowskim, z Muzeum 

Podlaskim. Czy cokolwiek drgnęło w tej sprawie, czy sprawa jest w zawieszeniu, czy ten budynek ma tak 

stać, jak Pan Burmistrz widzi dalszą przyszłość tego budynku?  

Dodała, że jest to pewien klimat naszego miasta. W związku z tym trudno, żeby nie próbować ratować tego, 

co zostało.   

   

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że chciałoby się, żeby ten budynek wyglądał inaczej. 

Uważa, że każdemu zależy na tym, żeby było to wizytówką centrum Bielska Podlaskiego i całego miasta.  

W roku ubiegłym były prowadzone rozmowy z Urzędem Marszałkowskim na temat ewentualnej 

współpracy, przekazania tego budynku do Urzędu Marszałkowskiego w ramach rozszerzenia działalności 

Muzeum Podlaskiego. Natomiast nie zostało to w żaden sposób sfinalizowane. Wiąże się to z kilkoma 

rzeczami po stronie Urzędu Marszałkowskiego. Między innymi chodziło o to, że Muzeum Podlaskie 

przestało być instytucją tylko podległą pod Marszałka, ale jest już instytucją podległą pod Ministra Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego. Wszelkie decyzje dotyczące inwestycji, dotyczące planów rozwoju nie zapadają 

w Białymstoku. One mogą być tutaj artykułowane, natomiast cała decyzyjność jest w Warszawie. Ponadto 

jest ogłoszony konkurs na nowego Dyrektora Muzeum Podlaskiego. W związku z tym wszyscy czekają na 

rozstrzygnięcie tego konkursu i na dalsze ruchy.  

Poinformował, że wielokrotnie mówił w przeszłości, że chciałby, aby ten budynek pozostał w zasobie 

miejskim, żeby go wyremontować i przeznaczyć lokalnej społeczności poprzez umiejscowienie tam centrum 

obsługi turystycznej, kawiarenki. Natomiast dzisiaj widać, że niemożliwe jest zrealizowanie takiej inwestycji 

z własnych środków. W Programie Opieki nad Zabytkami wskazuje się miejsca skąd można starać się  

o pieniądze. Są różne programy, czy to rządowe, czy ministerialne, czy ze środków unijnych, z których 

można byłoby korzystać. Problem jest taki, że ten budynek nie jest zabytkiem, lecz leży w strefie nadzoru 

konserwatorskiego. Trzy lub cztery lata temu proponowano Podlaskiemu Konserwatorowi Zabytków 

rozebranie tego budynku i wybudowanie na jego miejscu odbicia lustrzanego budynku, który jest na drugim 

końcu pierzei, tak zwanej „Karczmy Słusznej”. Konserwator niestety nie zgodził się na to. Jeżeli 

kiedykolwiek byłaby decyzja o sprzedaży tej nieruchomości i ktoś miałby zająć się tym budynkiem, to 

również jemu Konserwator Zabytków nie pozwoli na rozbiórkę, lecz w jak największej mierze 

wykorzystanie aktualnej tkanki architektonicznej, tkanki konstrukcyjnej w tym budynku. Budynek jest  

w złym stanie technicznym i inwestycja wiązałaby się z wielomilionowymi nakładami. Dużo taniej 

wybudować budynek od podstaw, natomiast Podlaski Wojewódzki Konserwator Zabytków nie wyraża na to 

zgody. 

  

Radna Iwona Kołos podziękowała Panu Burmistrzowi Miasta za wyjaśnienie.  

Stwierdziła, że według jej wiedzy to właśnie Pan Burmistrz miał podjąć decyzję, co dalej z tym budynkiem. 

Urząd Marszałkowski poprosił Pana Burmistrza o dalszy krok. 

Poinformowała, że Grupa Radnych spróbuje jednak to sprawdzić i dalej tym się zainteresować. 

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i poprosił radnych o potwierdzenie obecności za pomocą zakładki quorum.  

 

                  Następnie Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że zgłosiło się  

20 radnych i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-

2023. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 
Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XXI/183/20 
w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2023 

(uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 14 dotyczy sprawozdania  

z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza 

Miasta z działalności za okres od 24 marca do 21 kwietnia 2020 r. stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Dodał, że sprawozdanie zostało dostarczone wszystkim radnym. Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Grygoruk poinformował, że pierwsze pytanie dotyczy zarządzania kryzysowego.  

W sprawozdaniu jest wzmianka o wybraniu podmiotu do odkażania przestrzeni publicznej. W mediach 

społecznościowych jest dosyć gorąco na temat klatek schodowych. Pan Burmistrz wcześniej wspominał, że 

takie zadania są już wykonywane.  

Stwierdził, że w związku z tym chciałby uzyskać informację, jak jest w rzeczywistości, ponieważ padają 

zarzuty, że nic nie jest robione w tej kwestii na klatkach schodowych.  

Poinformował, że w ubiegłym roku była poruszana sprawa kwiatów, koszenia trawników i obkaszania. Na te 

wszystkie cele pojawiają się konkretne pieniądze. Gospodarstwo Komunalne potrafiło w ciągu 2-3 miesięcy 

kupić tyle samochodów, aby zacząć zajmować się wywożeniem śmieci. Natomiast to też jest dobry kawałek 

tortu, żeby zadziałać w tej kwestii tym bardziej, że padły nawet takie deklaracje.  

Poinformował, że ma jeszcze pytanie niedotyczące sprawozdania – jak przedstawia się temat obliczania 

kosztów, naliczania za odpady na podstawie zużytej wody? Wiadomo, że miało to trwać 3 miesiące do 

czerwca i już minął pierwszy miesiąc. Czy zostały podjęte kroki i jak ta sytuacja się przedstawia? 

  

Radny Paweł Bierżyn stwierdził, że w sprawozdaniu międzysesyjnym nie znalazł informacji o zgłoszeniu 

wniosku do konkursu „Sportowa Polska 2020” na modernizację obiektów MOSiR. W związku z tym ma 

pytanie - czy wniosek już został złożony, czy jeszcze nie? 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że koszenie trawy i chwastów wykonuje firma z Warszawy.  

Poinformowała, że w związku z tym ma pytanie - gdzie wracają podatki, czy z naszego miasta nikt nie 

zgłosił się do koszenia trawy i usuwania chwastów oraz koszenia skarp i rowów? Czy nie było chętnych  

z naszego miasta i z naszego rejonu? Koszt tego koszenia będzie wynosił 71 250 złotych.  

 

Radny Mikołaj Osipiuk zwrócił uwagę, że na stronie 7 sprawozdania jest informacja o zakończeniu 

pierwszego etapu rekrutacji dzieci do przedszkoli. W jej wyniku nie wszystkie dzieci zostały 

zakwalifikowane. Zapewne chodzi tu o przedszkola, do których rodzice zgłosili akces. W związku z tym  

4 maja rozpocznie się rekrutacja uzupełniająca.  

Zwrócił się z pytaniem - czy wszystkie dzieci w wyniku rekrutacji uzupełniającej zostaną przyjęte?  
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Dodał, że na wcześniejszych posiedzeniach Rady Miasta, Pan Burmistrz mówił, że miejsca powinno 

wystarczyć dla wszystkich.  

  

Radna Maria Grabowska poinformowała, że chce zwrócić uwagę na dezynfekcję ryneczku miejskiego, 

ewentualnie jak już zostanie uruchomiony. Pan Burmistrz podał, że prowadzone jest postępowanie mające na 

celu wybranie podmiotu, który będzie dokonywał takiej dezynfekcji i w zależności od rozwoju sytuacji 

epidemicznej ta dezynfekcja będzie prowadzona, natomiast na ten czas nie ma wskazań od Państwowej 

Inspekcji Sanitarnej.  

Uważa, że jednak należałoby zapobiegać i niekoniecznie czekać na decyzje Inspektora Sanitarnego. Jeżeli 

będzie podmiot wykonujący dezynfekcję i ruszy ryneczek, to wskazane byłoby prowadzenie dezynfekcji 

stanowisk sprzedaży. Na ryneczku będą różni ludzie, na pewno będą też wymieniać się sprzedający i będzie 

trochę więcej kupujących, więc warto byłoby zwrócić na to uwagę.  

Poinformowała, że przy okazji jeszcze chce poruszyć temat szaletu. Warto byłoby również przy kontroli 

pobierania opłat z Urzędu Miasta przez osoby tam wyznaczone, zwrócić uwagę na szalet i też wzmóc 

kontrolę w temacie dokładnej dezynfekcji.  

Poinformowała, że kolejny temat dotyczy ulicy Kazanowskiego. Uważa, że w drugim etapie zostanie 

dokończone oświetlenie ulicy Kazanowskiego. Wynikł tam pewien problem, ponieważ ustawiono piękne 

słupy oświetleniowe od strony bursy w kierunku ulicy Ogrodowej i ostatni słup znajduje się przy posesji 

UNIBUS. Restauracja UNIBUS, gdy cały czas działała i była pięknie oświetlona, to nie było potrzeby, żeby 

tam był jeszcze kolejny słup oświetleniowy. Obecnie jest kilka domów, które toną w ciemności nocą  

i głębokimi wieczorami. W związku z tym warto postawić dodatkowy słup, ponieważ kolejna jest lampa 

oświetleniowa osiedlowa, ale to jest stanowczo za mało i jest ona w dużej odległości od tych domów.  

Stwierdziła, że jeszcze chce poruszyć sprawę obrad. Pani Sekretarz czytając nową ustawę z marca wyraźnie 

podkreślała, że Pan Przewodniczący może zlecić prowadzenie obrad zdalnie, ewentualnie 

korespondencyjnie. Jednak nie było powiedziane, że tylko ta forma może być. Teraz słuchając 

przedłużających się dyskusji i głosowania, nie z powodu może radnych, lecz przerw technicznych, to warto 

pomyśleć nad tym, czy nie wrócić do pierwszej formy. Nie mówi, że już zaraz, ale jeśli kolejne obrady będą 

toczyły się też z takim dość duży opóźnieniem, to należałoby powrócić do tej pierwszej formy, znaleźć 

pomieszczenie i wszyscy przyjdą odpowiednio zabezpieczeni przed koronawirusem. 

     

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że te wszystkie przerwy techniczne też u niej się zdarzają i dopiero  

w tej chwili miała możliwość włączenia mikrofonu oraz kamery.  

Poinformowała, że chce odnieść się do sytuacji epidemiologicznej i zapytać Pana Burmistrza - czy już został 

dokonany wybór podmiotu do dezynfekcji miasta, czy są rozpisane ku temu przetargi, czy są już namiary na 

przedsiębiorców z tego zakresu? Ponadto tutaj przed chwilą Pani Maria powiedziała, że miasto jest 

epicentrum województwa podlaskiego, jeśli chodzi o liczbę zachorowań. W związku z tym może warto 

zastanowić się, co zrobić, aby dalej mieszkańców zabezpieczyć prewencyjnie. 

Poinformowała, że jeszcze chce zadać dwa pytania dotyczące spraw różnych. Chciałaby usłyszeć 

potwierdzenie - czy zeznania podatkowe radnych, tak samo jak do Urzędu Skarbowego przedłużone są do  

30 maja.  

Stwierdziła, że nie wie, czy Pan Burmistrz w ogóle ma jakiekolwiek możliwości, ale mieszkańcy bardzo 

proszą o interwencję odnośnie pracy lekarzy rodzinnych i przychodni rodzinnych, ponieważ są one 

zamknięte, są problemy z uzyskaniem możliwości kontaktu, czy nawet papierowej recepty. W tej chwili 

wszystko załatwia się online. 

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że chce przypomnieć sprawozdanie Przedsiębiorstwa 

Komunalnego, o którym dyskutowano z Panem Prezesem rok temu. Znowu jest taka sytuacja, że nasadzenia 

kwiatów w naszym mieście wykona firma spod Białegostoku i za tą firmą również pójdą podatki z puli 

ponad 165 tysięcy złotych, które są wyasygnowane na ten cel. Koszeniem rowów zajmie się również firma 

warszawska. Szkoda, że przez kolejny rok nasze firmy nie przygotowały się na tyle, żeby te przetargi 

spróbować wygrać.  

Dodał, że ma nadzieję, że w dalszej perspektywie jednak Przedsiębiorstwo Komunalne będzie mogło 

czynniej brać udział w pracach w naszym mieście i podatki z pieniędzy dla nich wypłacanych zostaną  

w naszym samorządzie.  

Zwrócił uwagę, że na przykład w Brańsku dezynfekcję ulic przeprowadziła Straż Pożarna. W mieście Grójec 

dezynfekcję przeprowadzono opryskiwaczami wypożyczonymi od sadowników. Procedury tyle nie trwały  

i było to wykonane w bardzo ekspresowym tempie. Tutaj Pani Radna Kruk wspomniała o tym, że powiat 
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bielski jest epicentrum zachorowań naszego województwa, więc te decyzje powinny być podejmowane 

bardzo szybko i nie powinno się czekać na decyzje „Sanepidu”. Inne miasta też na to nie czekały i dla dobra 

mieszkańców zaczęły przeprowadzać działania profilaktyczne, które absolutnie nie zaszkodzą, a tylko mogą 

pomóc.   

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że od 4 maja ma być otwarty bazarek w naszym mieście.  

W związku z tym chciałaby zapytać - czy producenci z innych miejscowości, na przykład z Hajnówki,  

z Brańska, z Siemiatycz będą mogli korzystać z naszego ryneczku i sprzedawać swoje sadzonki? 

Przykładowo Hajnówka ograniczyła się tylko do Hajnówki i okolic. Natomiast, jak to ma wyglądać na 

naszym ryneczku od 4 maja?  

Poinformowała, że drugie pytanie jest następujące - czy rodzice dzieci uczęszczających do żłobków będą 

musieli płacić za okres, kiedy ich dzieci nie uczęszczały i jak to zostanie załatwione? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że ma pytanie do Pana Burmistrza  

o suszę w naszym kraju i temat również dotyczy Bielska - jak się ma sprawa zbiorników retencyjnych i też 

dbania o tą retencję w naszym mieście, czy są pomysły na ten rok?  

Poinformował, że przy okazji tematu dotyczącego koszenia trawników, ma pytanie - czy może już jest czas 

na to, aby w naszym mieście również przykładem innych miast wprowadzić powoli łąki kwietne i stwarzać 

dobre warunki do tego, aby woda pozostawała w mieście? 

 

Radny Krzysztof Grygoruk poinformował, że ma pytanie do Pana Burmistrza w sprawie Budżetu 

Obywatelskiego w związku z tym, że ruszyły pewne rzeczy związane z tym projektem. Czy to już zostało 

umieszczone na stronie Urzędu Miasta, ponieważ na dniach miało się pojawić? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że radni korzystając z tego, że sprzęt działa i nie ma 

zakłóceń, to zadali sporo pytań niekoniecznie związanych ze sprawozdaniem. 

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o zarządzanie kryzysowe i odkażanie przestrzeni publicznych, to w dniu 

dzisiejszym będzie podpisana umowa z wykonawcą tego przedsięwzięcia. Jest wytypowanych trochę miejsc 

na terenie Bielska Podlaskiego, na których mogą gromadzić się mieszkańcy. Są to tereny rynku bielskiego  

w centrum, tereny przystanków autobusowych, tereny przy urzędach, chodniki przed bankami i przed 

sklepami. Te miejsca będą odkażane. Proponuje się wykonanie pierwszego odkażania w nocy z 30 kwietnia 

na 1 maja po godzinie 21.00, gdy ruch na mieście jest dużo mniejszy. Jest to działanie profilaktyczne.  

Być może można było to zrobić wcześniej i inne samorządy to robiły. Natomiast cały czas jest kontakt  

z bielskim „Sanepidem” i dopiero w tym tygodniu uzyskano rekomendację, że takie profilaktyczne 

odkażanie przestrzeni publicznych warto wykonać. Wykona to firma z Zabłudowa, która podała najniższą 

cenę. Oferty, które spływały do Urzędu 3-4 tygodnie temu były wielokrotnie droższe od tych, które są teraz 

dostępne na rynku. Dzisiaj w zmianach budżetowych radni wyrazili zgodę na rozwiązanie rezerwy celowej 

na zarządzanie kryzysowe w kwocie 100 tysięcy złotych i dlatego można podpisać umowę z wykonawcą tej 

usługi. 

Wyjaśnił, że o odkażaniu klatek schodowych decyduje zarządca budynku, a w zasadzie wspólnota. 

Prawdopodobnie najgłośniej krzyczą mieszkańcy tych klatek, którzy nie wyrazili zgody na sprzątanie klatek 

przez pracowników Przedsiębiorstwa Komunalnego. Są takie sytuacje, że w bloku na jednej z klatek jest 

wyrażona zgoda i tam jest przeprowadzane odkażanie, a na innej klatce nie było zgody na sprzątanie ze 

względu na to, że trzeba zapłacić 5 złotych więcej czynszu. Warto, żeby te osoby zebrały się i ustaliły,  

czy faktycznie szkoda im zapłacić 5 złotych za to, że ktoś posprząta i odkazi tą przestrzeń. Nie ma 

problemów w budynkach zarządzanych przez Spółdzielnię Mieszkaniową, ponieważ tam Spółdzielnia 

sprząta klatki i przeprowadza również dezynfekcję. 

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o Budżet Obywatelski i rozpoczęte prace nad przetargami, to są one na etapie 

jeszcze nieogłoszonym, ale na dniach będą już ogłoszone. 

Poinformował, że propozycja rozliczenia kosztów odbioru śmieci według zużycia wody jest na etapie 

liczenia. Wiadomo, że miesiąc kwiecień, maj to są miesiące, kiedy tej wody zużywa się inne ilości, niż  

w styczniu, lutym, więc chodzi o to, żeby nie opierać się na danych niereprezentatywnych. Radni taką 

informację otrzymają w miesiącu czerwcu. 

Poinformował, że w sprawozdaniu nie ma informacji o zgłoszeniu wniosku do „Sportowej Polski”, ponieważ 

jeszcze ten wniosek nie został zgłoszony. 

Zwrócił uwagę, że Pani Radna Karniewicz zapytała odnośnie koszenia, usuwania chwastów, czy byli chętni 

z terenu Bielska Podlaskiego i okolic. Chciałby poinformować, że chętni byli, ale najniższą cenę dała firma  
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z Warszawy. Firma prywatna z Bielska okazała się droższa niż firma z Warszawy. Postępowanie jest 

postępowaniem jawnym, informacje są zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miasta i można 

zobaczyć ilu było chętnych, jakie oferowano stawki za koszenie, grabienie, usuwanie chwastów.  

Poinformował, że było też pytanie o to, czy rodzice dzieci uczęszczających do żłobków mają płacić za 

żłobek. Zwrócił uwagę, że jeśli podpisało się umowę, to umowa obowiązuje dwie strony i określa ona 

kwestie opłat za żłobek. Zgodnie z kodeksem cywilnym z każdej umowy można się wycofać.  

Wyjaśnił, że zakończył się pierwszy etap rekrutacji dzieci do przedszkoli. Wszyscy rodzice, których dzieci 

nie zostały zakwalifikowane do przedszkoli otrzymali informację o wolnych miejscach w Przedszkolu nr 7. 

W ramach rekrutacji drugiego etapu mogą tam składać swoje deklaracje. 

Poinformował, że jeśli chodzi o skontrolowanie szaletu pod względem dezynfekcyjnym, to zostanie 

sprawdzone.  

Poinformował, że na ulicy Kazanowskiego zamierza się zrobić jak najwięcej słupów. Trzeba sprawdzić na 

ile wystarczy pieniędzy, ponieważ koszty rosną, natomiast drugi etap też jest w budżecie w określonej 

wielkości.   

Wyjaśnił, że termin składania zeznań majątkowych radnych jest wydłużony do 30 maja, tak jak składanie 

PIT-ów.  

Poinformował, odnosząc się do kwestii suszy, że na ubiegły tydzień Przedsiębiorstwo Komunalne nie widzi 

zagrożenia w dostawach wody pitnej do mieszkań. Natomiast, co będzie działo się dalej, to będzie zależało 

od sytuacji hydrologicznej w kraju. Na terenie miasta ujęcie wody jest przy ulicy Norwida, więc nie korzysta 

się ze zbiorników retencyjnych. Jest to ujęcie wody głębinowe. Jak wiadomo, były starania o pieniądze  

w programie norweskim „Rozwój Lokalny” i tam był zgłaszany projekt budowy zbiorników retencyjnych 

poprawiających sytuację hydrologiczną na terenie miasta. Do tego programu nie udało się załapać. 

Natomiast Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ogłosił konkurs na zbiorniki 

retencyjne, więc na razie trzeba przyjrzeć się, czy są możliwość w złożenia wniosku, ponieważ na dzień 

dzisiejszy nie ma wykupionych gruntów i nie ma dokumentacji. Na pewno w kraju będzie taka sytuacja, że 

projekty dotyczące retencji będą realizowane i Miasto również będzie chciało do tego się przygotować.  

Wyjaśnił, że łąki kwietne są w tym zadaniu, które teraz jest procedowane. Radni zgodzili się na to, żeby 

kilkanaście tysięcy więcej dołożyć do budżetu tego zadania. Na razie planuje się łąki kwietne przy ulicy 

Jagiellońskiej, w tym nowym parku, ponieważ po sąsiedzku płynie rzeka Biała. Umiejscowienie łąk 

kwietnych na tym obszarze wydaje się najbardziej zasadne i one są tam zaprojektowane.  

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że jeszcze nie usłyszała odpowiedzi odnośnie ryneczku. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że planuje się uruchomienie sprzedaży nasion, sadzonek 

najpóźniej 4 maja. Być może uda się z tym zdążyć na 30 kwietnia, ale w tym zakresie jest też stały kontakt z 

„Sanepidem”.   

Poinformował, że nie przewidywał żadnych ograniczeń, jeśli chodzi o określenie, czy ktoś może przyjechać 

czy nie. To sformułowanie – „Hajnówka i okolice” jest bardzo ocenne. Nie da się określić, czy Bielsk 

Podlaski jest okolicą Hajnówki, czy nie jest. Jeżeli byłoby określone, że jest to promień na przykład  

10 kilometrów wokół, to sytuacja byłaby zupełnie inna.  

Uważa, że nie trzeba tworzyć problemów, których i tak jest dużo. Decyzja o ograniczeniu handlu na rynku, 

która została podjęta w miesiącu marcu wynikała z tego, żeby ludzie z daleka tutaj nie przyjeżdżali oraz żeby 

ograniczyć niepotrzebne kontakty.  

Dodał, że jeżeli otworzy się rynek i w poniedziałek rano przyjedzie rolnik z Hajnówki, który będzie chciał 

sprzedać sadzonki i nawet, jeśli administrator targowicy zapyta skąd ten rolnik przyjechał, to może on podać 

inną miejscowość. Wobec tego, jak można byłoby to sprawdzać. 

Poinformował, że intencja była taka, żeby nie ograniczać. Natomiast Pani Radna poddała teraz temat do 

zastanowienia się i na pewno ze służbami odpowiedzialnymi za targowicę miejską zostanie to 

przedyskutowane. Rozszerzenie handlu na targowicy będzie mogło odbywać się na podstawie zarządzenia, 

więc zarządzenie musi być precyzyjne i jednoznacznie określać, kto i czym będzie mógł handlować.  

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że zapytała o Hajnówkę, ponieważ na bazar do Hajnówki nie 

wpuszczono producenta sadzonek z naszego miasta. 

   
                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Roszczenko stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym oraz z dodatkowymi wyjaśnieniami. 
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                 Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta 

Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

15.  Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 15 są to „Sprawy różne”.  

Dodał, że sprawy zgłoszone przez członków Komisji są następujące - Komisja do spraw Inwestycji, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa 

Publicznego - Członek Komisji Stanisław Charyton zwrócił się z prośbą o informację, w jaki sposób jest 

załatwiony wniosek mieszkańców zamieszkałych przy ul. Mickiewicza i 3 Maja, dotyczący przebudowy 

napowietrznej linii energetycznej. Uzasadnienie: Wniosek mieszkańców radny uważa za zasadny i w całej 

rozciągłości popiera ich prośbę. Zakład Energetyczny pobiera należności za przesył energii i jest 

zobowiązany do czynienia tego w sposób bezpieczny. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że wniosek o przebudowę napowietrznej linii 

energetycznej na linię kablową w rejonie budynków Mickiewicza 27A, 29A, 29C, 31A i 3Maja 3A został 

zgłoszony do PGE Dystrybucja. Po uzyskaniu informacji odpowiedź w powyższej sprawie zostanie 

przekazana niezwłocznie. 

               Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi - Członek Komisji 

Danuta Karniewicz zwróciła się z następującymi pytaniami: 

1. Czy planowane jest ponowne otwarcie bazarku przy ulicy Krynicznej? Jeśli tak to, od kiedy i na jakich 

zasadach? 

2. Czy producenci sadzonek, warzyw i owoców mogą już sprzedawać na ryneczku przy zastosowaniu zasad 

obowiązujących w kraju? Radna dodała, że pisze w imieniu producentów naszego miasta. 

3. Jakie środki zaradcze podjęto w naszym mieście w związku z dużą liczbą osób zakażonych 

koronawirusem?  

Stanowisko Burmistrza Miasta: 

1. Bazar przy ul. Krynicznej aktualnie funkcjonuje w ograniczonym zakresie. Możliwe jest prowadzenie 

sprzedaży artykułów spożywczych. Wprowadzanie do sprzedaży pozostałych artykułów będzie odbywało się 

stopniowo. Najpierw będą to sadzonki: kwiatów, warzyw, owoców, drzewek i krzewów. W późniejszym 

terminie, wraz z dalszym łagodzeniem obostrzeń przez rząd, wprowadzimy do sprzedaży artykuły 

przemysłowe. 

2. Planuje się umożliwienie sprzedaży producentom sadzonek: kwiatów, warzyw, owoców, drzewek  

i krzewów od 4 maja 2020 r. 

3.  Podjęto następujące środki zaradcze mające na celu ograniczenie rozprzestrzeniania się koronawirusa w 

naszym mieście: 

1) prowadzona jest akcja informacyjna (za pomocą plakatów oraz internetu) skierowana do mieszkańców 

Bielska Podlaskiego mająca na celu propagowanie właściwego postępowania higienicznego, a także 

przekazująca informacje o zakazach i obowiązkach wprowadzanych aktami prawnymi; 

2) uzgodniłem z Komendantem Powiatowym Policji w Bielsku Podlaskim, że patrole radiowozów 

wyposażonych w sprzęt nagłaśniający, będą informować i pouczać mieszkańców w razie możliwości 

nieprzestrzegania wymogów sanitarnych nałożonych aktami prawnymi; 

3)po wprowadzeniu obowiązku zasłaniania ust i nosa maseczkami ochronnymi (lub innymi środkami), 

wydałem polecenie zakupienia przez Urząd Miasta Bielsk Podlaski 7.000 szt. maseczek ochronnych 

przeznaczonych dla mieszkańców naszego miasta, którzy ukończyli 60-ty rok życia. Maseczki zostały 

zapakowane przez pracowników Urzędu w torebki foliowe oraz opatrzone naklejkami z instrukcją ich 

używania. Pierwsze maseczki zostały rozniesione w dniu 21 kwietnia br. W roznoszeniu biorą udział 

wolontariusze (np. harcerze, radni), pracownicy Urzędu, pracownicy spółdzielni mieszkaniowych, a także 

pracownicy Przedsiębiorstwa Komunalnego (dotyczy mieszkań komunalnych). 

4) obecnie prowadzone jest postępowanie mające na celu wybór podmiotu, który dokonywałby dezynfekcji 

miejsc publicznych, w których gromadzą się mieszkańcy (np. targowica, wejścia do budynków użyteczności 

publicznej). Na dzień dzisiejszy nie ma zalecenia Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Bielsku Podlaskim o konieczności prowadzenia odkażania przestrzeni publicznej, jednakże w zależności 

od rozwoju sytuacji epidemicznej w naszym mieście, działania te będą mogły być natychmiast 

przeprowadzone (wnioski zgłoszone przez członków Komisji Rady Miasta wraz ze stanowiskami 

Burmistrza Miasta dotyczącymi zgłoszonych spraw stanowią załącznik nr 4J do protokołu).  
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Otworzył dyskusję w sprawach różnych. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Stanisław Charyton stwierdził, że bardzo zaniepokoiła go wypowiedź medialna Pana Burmistrza  

o tym, że rozważa możliwość zrezygnowania z pieniędzy z Funduszu Dróg Samorządowych. Dzisiaj  

Pan Burmistrz złagodził trochę tą wypowiedź. 

Stwierdził, że osobiście uważa, że o tej sprawie powinna zadecydować Rada. Ponadto jest okazja, są 

pieniądze, których w przyszłości prawdopodobnie nie będzie, nie będzie też pieniędzy własnych w budżecie 

na ten cel i te środki przepadną bezpowrotnie. Za argumentem, żeby z tych pieniędzy nie rezygnować 

przemawia fakt, iż inwestycje drogowe realizują firmy miejscowe, niejednokrotnie firmy rodzinne. Zamiast 

zwalniać te firmy z podatku, to trzeba dać im front robót. Firmy zapłacą podatek od osób prawnych, 

pracownicy z Bielska i okolic będą mieli zatrudnienie i wynagrodzenie.  

Uważa, że z tych pieniędzy nie należy rezygnować. Dla przykładu chciałby podać, że Miasto otrzymało 

niewielką dotację na Bielski Dom Kultury i Pan Burmistrz mówił, że trzeba obowiązkowo te środki 

wykorzystać, zaciągnąć zadłużenie, ponieważ jest okazja. Natomiast tutaj okazja jest większa, ponieważ 

Miasto otrzymuje 60% i jest to więcej niż otrzymały inne samorządy. 

Dodał, że chce podziękować Panu Burmistrzowi za wystąpienie do Zakładu Energetycznego odnośnie 

zasilania, zamiany linii napowietrznej. Uważa, że ta sprawa nabierze właściwego biegu. 

Poinformował, że następny temat dotyczy gospodarki wodno-ściekowej. Sytuacja jest taka, że jedna firma 

zrobiła kanalizację sanitarną, druga coś zaczęła i odeszła, a trzecia nie zaczęła. W związku z tym prosiłby  

o wyjaśnienie - czy są to odrębne środki znaczone na kanalizację deszczową, odrębne na wodociąg i odrębne 

na kanalizację sanitarną. Jeżeli tak nie jest, to przetargi powinny być ogłaszane na całość zadania i generalny 

wykonawca niech szuka podwykonawców. Wtedy nie będzie takiego bałaganu, jaki jest na chwilę obecną  

i to przeciąga się w czasie. 

Stwierdził, że wracając do porządku dzisiejszej sesji, to troszeczkę poszedł w świat przekaz niezbyt chyba 

pozytywny. W związku z tym nawiązując do poprzedników, prosiłby o rozważenie powrotu do poprzednich 

form odbywania sesji. To Pan Przewodniczący powinien decydować, w jakiej formie ma przebiegać sesja. 

Obowiązkiem Burmistrza jest zapewnić obsługę. W naszym mieście są Szkoły nr 2, 3, 4, 5 i przy każdej  

z tych szkół jest sala gimnastyczna. Przykładowo sesja w Hajnówce odbyła się na takiej sali, gdzie 

rozstawiono daleko stoliki, wszyscy zostali rozsadzeni i zupełnie inny jest przebieg takiej sesji, niż miało to 

miejsce w dniu dzisiejszym. 

  

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę, że ostatnio w naszym mieście odbyło się kilka fajnych akcji.  

Na pewno taką akcją był „Koszyczek Wielkanocny”. Przed Świętami Wielkanocnymi katolickimi  

i prawosławnymi zostało rozdanych w sumie 1800 koszyczków, które były poświęcone. Zaangażowały się  

w to parafie katolickie, parafie prawosławne i Bractwo Młodzieży Prawosławnej. Wolontariusze, którzy przy 

tym pomagali dostali za to podziękowanie. Chciałaby podziękować wszystkim znajomym, którzy w to się 

zaangażowali, między innymi Grupie „Wspólnie dla Bielska”, Bractwu Młodzieży Prawosławnej, księżom  

i siostrom zakonnym. Ta akcja odbiła się fajnym echem w mediach. 

Dodała, że ma prośbę do Pana Burmistrza, ponieważ zostało złożone pismo o drobne wsparcie tej akcji.  

Nie chodzi tu o wielkie kwoty, ale przydałby się drobny gest.  

Poinformowała, że radni również brali udział w roznoszeniu maseczek. Przy okazji roznoszenia tych 

maseczek została zwrócona uwaga na plac wokół MOSiR od strony ulicy Małej, od strony cmentarza, żeby 

posprzątać przejścia przy placu MOSiR.  

Dodała, że zgłaszała tę sprawę dla Pana Krzysztofa Grodzkiego, ale jeśli wybrzmi to na sesji, wówczas może 

teren przy płocie MOSiR zostanie posprzątany. 

Poinformowała, że ma jeszcze pytanie do Pana Burmistrza - jaki jest stan przygotowania naszego miasta do 

wyborów prezydenckich? Chciałaby, żeby Pan Burmistrz powiedział - jak to widzi, jak wygląda sytuacja, jak 

przedstawia się sytuacja z Komisjami?  

Stwierdziła, że chciałaby się odnieść do tego, co mówili poprzednicy odnośnie przetargów na oczyszczanie 

miasta, na koszenie, itd. Osobiście interesowała się tą sprawą i zauważyła przeglądając przetargi, 

specyfikacje przetargowe, że u nas nie były żądane referencje. Przedsiębiorstwa Komunalne, które ma sprzęt 

nie wygrało żadnego przetargu sprzątania ulic. To Przedsiębiorstwo, które powinno być przecież 

przedsiębiorstwem dochodowym nie wygrywa tych przetargów.  

Stwierdziła, że osobiście tego nie może pojąć.  
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Poinformowała, że ma jeszcze pytanie dotyczące Przedsiębiorstwa Komunalnego. Przedsiębiorstwo 

Komunalne jest to firma, która powinna zarabiać, powinna być dochodowa. Czy przewiduje się wypłatę 

dywidendy dla Miasta z tytułu zysku? Obecnie wszystkie samorządy mają trudną sytuację finansową.  

Miasto jest właścicielem większościowym Przedsiębiorstwa Komunalnego. Czy przewiduje się pobranie 

dywidendy na cele jak najbardziej zasadne w mieście?  

     

Radny Emil Falkowski poinformował, że chce zapytać - jak wygląda bilansowanie za wywóz śmieci  

w Bielsku Podlaskim? Czy te kwoty, które płaci się za śmieci starczą już na pokrycie całego procesu 

wywózki, gromadzenia? Czy zostały już przygotowane inne propozycje rozliczania śmieci, ponieważ miały 

być przedłożone inne propozycje, na przykład odnośnie wody, lub w jeszcze w inny sposób? 

Dodał, że ma apel do Pana Przewodniczącego, żeby Komisje Rady Miasta odbyły się w formie tradycyjnej, 

albo przynajmniej online, aby radni mogli porozmawiać, podyskutować, a nie tylko korespondencyjnie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że zastanowią się nad dalszym 

przebiegiem zarówno prac Komisji, jak i prac Rady Miasta. Na pewno trzeba stwierdzić, że ta forma 

prowadzona na poprzedniej i dzisiejszej sesji absorbuje bardzo wielu pracowników, ale też potrzebuje wiele 

czasu. Jak widać z różnych powodów często technicznych, niezawinionych od pracowników Urzędu 

wychodzi tak, jak wychodzi. 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że Pan Radny Charyton mówił o wypowiedzi 

zamieszczonej w tabloidzie. Ta wypowiedź nie była autoryzowana. Dziennikarz zadawał różne pytania 

telefonicznie, uzyskiwał odpowiedzi i napisał to, co pasowało do koncepcji artykułu. Ten artykuł nawet nie 

jest podpisany z imienia i nazwiska przez żadnego dziennikarza, więc to też świadczy o jakości osób, które 

zajmują się wydawaniem tego pisma.  

Poinformował, że ta rozmowa była na temat Funduszu Dróg Samorządowych i wspominał o tym, że mogą 

być problemy ze znalezieniem pieniędzy na wkład własny. Dotyczy to trzech ulic: ulicy Szarych Szeregów, 

budowy łącznika ulicy 11 Listopada z ulicą Brańską i dalej ulicy Brańskiej z ulicą Wojska Polskiego oraz 

remontu ulicy Wyszyńskiego. Natomiast o projekcie dotyczącym ulicy Mlecznej można zapomnieć, 

ponieważ jest na pięćdziesiątym trzecim lub pięćdziesiątym czwartym miejscu na liście rezerwowej. Wkład 

własny na te trzy ulice to 15 milionów złotych. W związku z tym trzeba znaleźć takie pieniądze w budżecie. 

Deficyt na dzień dzisiejszy wynosi 22,9 milionów zł, więc dodanie do tego kolejnych 15 milionów złotych 

na wkład własny, powoduje, że ten budżet w żaden sposób nie zamknie się. Dlatego też każdą inwestycję 

trzeba przebadać od strony możliwości finansowych.  

Stwierdził, że zgadza się z Panem Radnym, że trzeba zrobić wszystko, aby te pieniądze wziąć i zrealizować 

inwestycję, skoro ktoś daje pieniądze. Każdy mieszkaniec Bielska Podlaskiego powie, że remont ulicy 

Wyszyńskiego, wykonanie ulicy Szarych Szeregów, połączenie ulicy 11 Listopada z ulicą Brańską są 

ważnymi inwestycjami i każdy pod tym się podpisze, że warto te inwestycje przeprowadzić. W przypadku 

inwestycji ulicy 11 Listopada – ulica Brańska i dalej do ulicy Wojska Polskiego nie jest to inwestycja 

jednoroczna. Jest ona rozłożona w czasie, więc nie jest tak, że te 16 milionów złotych na wkład własny 

będzie na potrzebne w tym roku, ale już będzie potrzebne do ujęcia w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Radni przyjmując budżet w miesiącu grudniu określili, do jakiej kwoty Burmistrz może się zadłużyć, żeby 

realizować zadania inwestycyjne. Nowa wersja Tarczy Antykryzysowej, która ma zawierać narzędzia dla 

samorządów ma łagodzić regułę zadłużeniową, nierównowagę budżetową. Jednak dzisiaj jeszcze nie 

wiadomo, w jakim stopniu i jakimi narzędziami będzie można to zrobić.  

Poinformował, że z żadnej inwestycji póki, co nie rezygnuje się. Natomiast sytuacja za 3-4 miesiące może 

zmusić do różnych działań. 

Wyjaśnił, że inwestycje uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej zgodnie z wnioskiem złożonym do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej są to oddzielne zadania. Taki wniosek 

został zrobiony i teraz z tym wnioskiem trzeba procedować po stronie realizacyjnej. Jest to bardzo trudne, 

ponieważ nikt nie zakłada takiej wersji, że firma nie zrobi tego, co miała zrobić i trzeba będzie szukać kogoś 

innego. Po to robiło się postępowanie przetargowe, żeby wyłonić wykonawcę, który mógłby zrealizować to 

zadanie najlepiej i za godziwe pieniądze.  

Poinformował, że Panu Dyrektorowi zostanie zwrócona uwaga odnośnie posprzątania terenów MOSiR.  

Stwierdził, że nie dosłyszał pytań Pani Iwony Kołos dotyczących następnych spraw, gdyż były lekkie 

zakłócenia. Pani Radna powiedziała, że chodzi o sprawy wyborcze. W związku z tym chciałby odnieść się 

do tego. Tak naprawdę tego w Polsce nikt nie wie, co dotyczy wyborów. Na dzień dzisiejszy wybory 

powinny odbyć się 10 maja. Natomiast jeszcze cała droga legislacyjna nie została zrobiona odnośnie ustawy, 
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która wprowadza wybory korespondencyjne, więc nie jest to jeszcze akt prawa w Polsce. Pisanie prawa na 

szybko powoduje, że pojawiają się różnego rodzaju konfuzje prawne, chociażby tego typu, że jest 

propozycja głosowania korespondencyjnego, ale nikt nie zmienił przepisu mówiącego, że obywatel musi 

dwa tygodnie przed głosowaniem poinformować, że będzie głosował korespondencyjnie. Te dwa tygodnie 

minęły w zeszły piątek. Na pewno znane są doniesienia medialne, że operator pocztowy zwrócił się do 

samorządów o udostępnienie spisów wyborczych. To też pokazuje, w jaki sposób jest traktowany samorząd. 

Pismo przychodzi w nocy, przez nikogo niepodpisane, a tylko Poczta Polska i żąda się danych wrażliwych, 

których nie powinno się udzielać, nie mając zapewnienia o procedurach ochrony danych osobowych u tego, 

który tymi danymi będzie później zarządzał. Sporo mieszkańców w kraju zasypuje samorządy pismami, że 

nie wyrażają zgody na przekazanie ich danych osobowych podmiotowi Poczta Polska. Jest tutaj duży 

bałagan. W Bielsku Podlaskim cały czas muszą być powołane obwodowe komisje wyborcze. Komisarz 

Wyborczy z Białegostoku poinformował, że jedna komisja na czternaście ma minimalny skład, więc nawet 

nie ma chętnych ludzi do pracy w komisjach. Zgodnie z przepisami wybory organizuje Państwowa Komisja 

Wyborcza, która od tych wyborów korespondencyjnych się odżegnuje. Pan Marszałek Senatu prosi PKW  

o wydanie rekomendacji, a PKW mówi, że nie będzie zabierać głosu w tej sprawie. Jest chaos wyborczy 

przygotowany przez Parlament i sytuacja dzisiaj jest niekomfortowa nawet nie dla mieszkańców, jako 

głosujących, ale jest niekomfortowa dla samorządów, od których żąda się różnych rzeczy bez podstawy 

prawnej.  

Dodał, że cały czas jest kontakt z innymi samorządami i ustala się podobny tok postępowania.  

Natomiast sytuacja się zmienia i Poczta Polska już posiada dane osobowe wszystkich mieszkańców Polski 

uprawnionych do głosowania. Pozyskała je z Ministerstwa Cyfryzacji. Wobec tego to żądanie w pewnym 

momencie staje się bezprzedmiotowe.  

Stwierdził, że nie wie jak będą wyglądały wybory i kiedy się odbędą. Jest bardzo duży chaos w tym całym 

przedsięwzięciu.  

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o dywidendę z Przedsiębiorstwa Komunalnego, to jeszcze Rada Nadzorcza nie 

obradowała w tej sprawie. Przedsiębiorstwo jeszcze nie przedstawiło propozycji podziału zysku.  

Zwrócił uwagę, że odnośnie spraw związanych z bilansowaniem się wywozu śmieci i przedstawieniem 

innych propozycji, to już o tym mówił, że podtrzymuje swoje zobowiązanie i do końca czerwca radni 

otrzymają wyliczenia na inne sposoby rozliczania poboru opłaty śmieciowej od mieszkańca, czy  

to względem zużycia wody, czy być może od wielkości nieruchomości zamieszkałej. Zostanie to zrobione do 

czerwca, aby oprzeć się na danych zużycia wody z różnych miesięcy, żeby one były miarodajne.  

    

Radny Krzysztof Grodzki (Ad Vocem) stwierdził, że chciałby doprecyzować jedną rzecz odnośnie tego, co 

zgłaszała Pani Radna Iwona Kołos. To nie chodzi o teren MOSiR, lecz o łącznik pomiędzy ulicą 

Orzeszkowej, a ulicą Żurawią oraz o zwrócenie uwagi dla ekipy sprzątającej, żeby również zaglądała w te 

zaułki. Natomiast to, co tyczy się terenu MOSiR, wjazdów i okolic to na chwilę obecną wszystko jest 

wysprzątane.  

Dodał, że na zaułkach, jak również na łączniku ulicy Strzelniczej koło MOSiR przy działkach prywatnych 

różnie bywa, ponieważ tam spotykają się ludzie. Chodzi o to, żeby sprzątanie było dokładniejsze i zaułki 

również były posprzątane.  

  

Sekretarz Miasta Tamara Korycka poinformowała, że chciałaby jeszcze wrócić do tematu obrad Rady 

Miasta, ponieważ był taki komunikat między innymi Pana Radnego Stanisława Charytona, że poszedł 

niezbyt pozytywny wydźwięk z dzisiejszej sesji.  

Zwróciła uwagę, że w ubiegłym tygodniu radni zostali poproszeni o to, żeby w poniedziałek sprawdzić, 

zalogować się i zobaczyć, czy nie pojawiają się błędy i ewentualnie to zgłosić. Wczoraj nie było praktycznie 

żadnych uwag. Były natomiast sms-y o tym, że wszystko gra. Dzisiaj od godziny 8.30 próbowano łączyć się 

z radymi i sesja rozpoczęła się dopiero o 9.35. Niektórym radnym potrzebna była pomoc. Niektórzy radni 

nawet pozapominali hasła do logowania. Rzeczywiście był problem z zanikaniem, z przemieszczaniem się 

ekranu aplikacji Teams i eSesji. Był też problem zanikania mikrofonu i kamerki, ale nad tymi sprawami 

popracują informatycy. Natomiast później sesja trwała tylko z pewnymi małymi technicznymi problemami.  

Odniosła się też do wypowiedzi Pani Radnej Marii Grabowskiej na temat obrad sesji. Wyjaśniła, że mówiąc 

o możliwości prowadzenia sesji w trybie zdalnym – cytowała zapisy ustawy. Zgodnie z ustawą to Pan 

Przewodniczący decydował o tym, aby zarządzić sesję zdalnie, ponieważ ma takie prawo. Sesja była 

zarządzona zdalnie również z tego powodu, że nie może być przeprowadzona w sali gimnastycznej szkoły, 

tak jak to sugerują radni. Powinna być transmisja z obrad i w tej sali, gdzie zawsze odbywają się sesje, jest 
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zainstalowany system, jest internet, są ustawienia kamery i przypisanie miejsc do wypowiadających się.  

Nie można tego teraz przenieść do sali gimnastycznej.  

Dodała, że w kwietniu również odbyła się w takim trybie pierwsza sesja Rady Miejskiej Białegostoku. 

Zwróciła uwagę, że radni sugerowali, aby sesja odbyła się w dotychczasowej sali obrad. Natomiast ta sala 

nie spełnia wymagań, ponieważ jest zbyt mała. Niestety, żeby zachować wszystkie wymogi ustawowe, 

odpowiednie odległości, to nie da się w ten sposób zrobić.  

Zwróciła uwagę, że Pan Przewodniczący poinformował, że będzie zastanawiał się na sprawą, w jaki sposób 

obyć sesję. Być może w maju będzie już inaczej. Natomiast, jeśli chodzi o pewne problemy techniczne, które 

się pojawiły, to będzie pracowało się nad tym, żeby na przyszłość to rozwiązać.  

Poinformowała, że radni poruszali też sprawę obrad Komisji w sposób korespondencyjny. Na ostatniej sesji 

na przykład Pan Radny Emil Falkowski pytał, czy w perspektywie dłużej taki sposób też może być. Taki tryb 

nie jest przeszkodą, żeby porozmawiać i dopytać. Radni mogą przecież zadawać pytania, przesyłać je i na te 

pytania zostaną udzielone odpowiedzi. Jeżeli radni mają z dzisiejszej sesji zapytania, czy interpelacje to 

powinni przesłać je drogą elektroniczną na ręce Pana Przewodniczącego.  

Dodała, że jeszcze chce odpowiedzieć na pytanie Pani Radnej Eugenii Kruk dotyczące składania oświadczeń 

majątkowych. Ustawa z 2 marca 2020 roku w art. 31zza mówi o tym, że osoby obowiązane do złożenia 

oświadczenia o stanie majątkowym za rok 2019, mogą złożyć oświadczenie w terminie do dnia 31 maja 

2020 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że nie ma już zgłoszeń w punkcie „Sprawy 

różne”.  

Dodał, że zastanowią się nad tym, aby kolejne sesje przebiegały w sposób sprawniejszy.  

 

Radny Emil Falkowski poinformował, że Pan Stanisław Charyton zgłasza się, żeby zabrać głos ad vocem. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko stwierdził, że za chwilę udzieli głosu, ale najpierw 

chce dokończyć swoją wypowiedź.  

Poinformował, że postarają się o to, aby sesje przebiegały w miarę sprawnie. To będzie zależało od 

wszystkich, także od radnych.  

Dodał, że obecnie żyje się w takiej sytuacji, której nikt nie przewidział. Tym bardziej nikt nie przewidział jak 

ma wyglądać Statut i jak ma przebiegać sesja w okresie epidemii, a nawet pandemii.  

Zwrócił się z pytaniem - czy Pan Stanisław chciałby zabrać głos? 

 

Radny Stanisław Charyton zwrócił uwagę, że Pani Sekretarz sama przyznała, że wczoraj były próby i nie 

było żadnego problemu. W związku z tym można to odebrać w ten sposób, że wczoraj radni umieli, a dzisiaj 

przez noc wszystko zapomnieli. Jeżeli Pani Sekretarz uważa, że dzisiaj było fajnie i nic się nie zdarzyło, to 

chciałby pogratulować Pani Sekretarz dobrego samopoczucia.   

Poinformował, że kiedyś pracował w firmie w obecnym UNIBEP, Pan Burmistrz pracował również w firmie 

produkcyjnej i jeżeli były problemy to szef oczekiwał, aby przedstawić mu propozycje rozwiązania 

problemu, a nie tłumaczyć, że nie da się jego rozwiązać.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko poinformował, że jeszcze raz chce powtórzyć, że 

postarają się o to, aby sesje przebiegały sprawnie.  

 

16.  Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Roszczenko zamknął obrady XXI sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski w VIII kadencji samorządu. Podziękował za udział w sesji oraz podziękował pracownikom za pracę 

przy dzisiejszej sesji. 

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 
Edyta Gawryluk-Malinowska 

                                                            PRZEWODNICZĄCY RADY         

                                                                             /-/ Andrzej Roszczenko                                 


